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Formannskapet 

Møtedato: 06.12.2021 
Møtested: Austrheim samfunnshus 
Møtetid: 09:00 - 15:30 

- Budsjettinnspel, her kan formannskapet gjera si innstilling til kommunestyret. (Den innkallinga går 
ut torsdag 9/12, møtet er torsdag 16/12). 
- Tertialrapport. 
- Gebyrsaker helse og oppvekst. 
- Gebyrsak slamavgift. 
- Sak om sal av eigedommar frå Austrheim kommune til AS Austrheim næringsselskap. 
- Landbruksveg Fonnes - med synfaring 
- Skjenkeløyve Knuter Catering og Service AS 
 
Øyvind Brandtun frå Austrheim IL er invitert for å presentera planar om tilbygg Austrheimhallen, eit 
prosjekt for ein ny klatrevegg inkludert styrkerom. For at prosjektet skal bli aktuelt for spelemidlar 
må det inn i handlingsplanen for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv. Denne skal rullerast av 
kommunestyret i desember, og dette tiltaket bør vurderast i samband med rulleringa av planen. Har 
avtala at Brandtun slepp til klokka 12.00. 

Forfall skal meldast til Servicekontoret t. 56162000/post@austrheim.kommune.no 
Varamedlem møter berre etter nærare innkalling 
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Møteprotokoll
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Møtedato: 25.11.2021
Møtestad: Austrheim samfunnshus
Møtetid: 09:00 - 14:00

Orienteringar:
Gjennomgang innspel budsjett (Bjørnar Fjellhaug)
Status Korona (Monika Kvamme)
Løypemelding Eldremelding (Monika Kvamme)
Tilstandsrapport Nordliheimen, inkludert alarmanlegg (Monika Kvamme)
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Inger Lise Brekke H Varaordførar
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Bjørn Inge Håland 
Dyrkolbotn

SP Medlem
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118/21: Godkjenning av innkalling og saksliste

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Innkalling og sakliste vert godkjent

  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at det vert sett opp eit ekstra formannskapsmøte måndag 6. desember, for å 
handsama innspela til budsjett. Fristen for innspel var for tett på møtet 25. november til at ein rekk å ta 
dette i dag. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) sa om sak 126/21 om klage i samband med landbruksveg Fonnes: Denne 
saka vert utsett til møtet 6. desember, slik at det kan gjennomførast ei synfaring. Som elles i saker der 
det er klage eller avslag frå administrasjonen, er det ønskjeleg med synfaring. 
Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug sa at budsjettinnspela vil verta kommenterte i samband med 
ekstramøtet i formannskapet 6. desember.
Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug sa at sak 127/21 og sak 128/21 må utsetjast til møtet 6/12, sidan 
det må gjerast enkelte endringar på satsane i Austrheim opp mot NGIR sitt framlegg.

Handsaming i formannskapet: 
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke, med dei utsettingar og korrigeringar som 
er nemnt over.

FS - 118/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjent, med dei utsettingar og korrigeringar som er nemnt over.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

119/21: Godkjenning av møteprotokoll

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent

  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Til dette møtet låg det føre fleire møteprotokollar til godkjenning. 

Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke



FS - 119/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

120/21: Meldingar

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Meldingane vert tekne til orientering

  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Ordførar Per Lerøy (Ap) ba om at denne meldinga vart teke saman med orientering om saka seinare i 
møtet.

Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

FS - 120/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Meldinga vart teke til orientering, dette vart gjort saman med orientering om saka seinare i møtet.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

121/21: Delegerte saker

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Delegerte saker vert tekne til orientering

  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Avdelingsleiar Asbjørn Toft orienterte om dei delegerte sakene.

Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke



FS - 121/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Delegerte saker vert tekne til orientering

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

122/21: Orienteringssak

Kommunedirektøren sitt framlegg:

  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte kort om budsjettinnspel som har komme sidan 
budsjettet vart lagt ut på høyring. Administrasjonen legg opp til å komma med ei ny innstilling i 
budsjettsaka før det ekstra formannskapsmøtet 6. desember.
------
Kommunalsjef helse og omsorg, Monika Kvamme, orienterte om Korona-situasjonen. 
- Sjukehusa melder om stort trykk, som går ut over vanleg behandling utanom Korona. 
- Staten har endra strategi, no skal Korona-vaksinering prioriterast framfor influensavaksinering.
- Er endra frå at ein bestiller vaksine til at ein får tildelt etter folketal. 
- Vil ha vaksinering kvar veke fram til jul. 
- Vaksinering av 3. dose 18-65 år er sagt skal starta etter nyttår, men kan verta tidlegare. 
- Smitten har auka dei siste vekene, mykje smitte i Austrheim og i Alver.
- Jamt over ønskjer kommunane sentrale føringar heller enn at kommunane skal bestemma.
Varaordførar Inger-Lise Brekke (H) sa at det er viktig å sjå på belastinga på sjukehusa, at presset der 
gjer at annan aktivitet må utsetjast.
Kommunalsjef helse og omsorg, Monika Kvamme, sa vidare at Helse Bergen no rapporterer at smitten 
flyt fritt mellom fleire aldersgrupper, og at både vaksinerte og uvaksinerte er sjuke.
-----
Kommunalsjef helse og omsorg, Monika Kvamme, orienterte om arbeidet med Eldremeldinga. 
Presentasjonen ligg ved møteboka.

Etter spørsmål klargjorde Kvamme at kommunen ikkje kan ta betalt for omsorgsteknologi der denne 
erstattar helsehjelp, i desse tilfella må kommunen dekka kostnaden. Generelt er det slik at staten gjev 
støtte i samband med innføring av nye tenester, men om det vert lovpålagt så må kommunen dekka 
kostnadene sjølv.

Førebyggande tenester må etablerast for vaktmeistertenester, der ein til dømes skal brøyta og strø for 
dei som har heimetenester. Er også rimelegare enn at dei bryt lårhalsen og må leggast inn på 
Nordliheimen. Også andre tilbod ein kan etablera som vil kosta litt, middagstilbod og liknande, som 
uansett vil vera rimelegare enn sjukeheimsplass.

Ordførar Per Lerøy (Ap) ba om at ein brukte dei søknadsordningar som finnest, og legg opp tilbodet 
slik at det er mogleg å få støtte. Lerøy viste til korleis kommunen har lukkast med å henta inn midlar 
til trafikksikring, der Austrheim får midlar medan andre kommunar ikkje leverer søknad. Om dette sa 
Morten Sognnes at det bør vera nokon som har ansvar for nettopp dette, for å sikra at ein hentar ut 
støtte der det er mogleg. 



Etter spørsmål svara Kvamme at kommunen må tilby tenester også til dei som er på opphald på 
hyttene sine, og ønskjer hjelp av heimetenesta medan dei er på ferie. 
------
Kommunalsjef helse og omsorg, Monika Kvamme, viste tal for befolkningsframskriving for perioden 
fram til 2040. Presentasjonen ligg ved møteboka.

Formannskapet var samla om å etterlysa tiltak for å halda på ungdommar i kommunen, for å få vekst i 
folketalet. Både for å halda på dei som er frå kommunen, samt få ungdommar til å flytta hit. I samband 
med dette vart det også etterlyst eit betre tilbod til dei so er "midt i livet". Monika Kvamme sa at det 
var ei tilbakemelding som også hadde komme på det opne møtet tidlegare i veka, om "Det gode liv i 
Austrheim".
------
Kommunalsjef helse og omsorg, Monika Kvamme, orienterte om arbeidet med Nordliheimen. Både 
levering av tilstandsrapport, og oppgradering av alarmanlegg, er så omfattande at det må ut på anbod. 
Alarmanlegg inneber installering av sensorarar på alle rom.

Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

FS - 122/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Orienteringane vert teke til vitande.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

123/21: Dispensasjon til forlenging av eksisterande flytebryggje ved gbnr. 164/11 ved øya 
Nordre Kjerringa

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Austrheim kommune gjev på vilkår dispensasjon frå pbl. § 19-2 og frå kommuneplan, plan-id: 
2013001 dispensasjon som omsøkt til forlenging av eksisterande flytebryggje med plass til 6 nye 
småbåtar ved øya Nordre Kjerringa. Vilkåret er at den forlenga flytebryggja vert tilgjengeleg for 
ålmenta til av- og påstigning frå båt/kajakkar.

Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga. Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova 
(pbl.) § 19-2 jf. § 11-6 og naturmangfaldslova §§ 8-12.

Saka vert sendt til Statsforvaltaren I Vestland for klagevurdering.
  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Avdelingsleiar Asbjørn Toft orienterte om saka.
Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

FS - 123/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Austrheim kommune gjev på vilkår dispensasjon frå pbl. § 19-2 og frå kommuneplan, plan-id: 



2013001 dispensasjon som omsøk til forlenging av eksisterande flytebryggje med plass til 6 nye 
småbåtar ved øya Nordre Kjerringa. Vilkåret er at den forlenga flytebryggja vert tilgjengeleg for 
ålmenta til av- og påstigning frå båt/kajakkar.

Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga. Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova 
(pbl.) § 19-2 jf. § 11-6 og naturmangfaldslova §§ 8-12.

Saka vert sendt til Statsforvaltaren I Vestland for klagevurdering.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

124/21: Dispensasjon til utlegging av flytebryggje på gbnr. 165/56 - Baløy

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Austrheim kommune gjev på vilkår dispensasjon frå pbl. § 19-2 og frå kommuneplan, plan-id: 
2013001 dispensasjon som omsøk. Vilkåret er at flytebryggja vert tilgjengeleg for ålmenta til av- og 
påstigning frå båt/kajakkar.

Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga. Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova 
(pbl.) § 19-2 jf. § 11-6 og naturmangfaldslova §§ 8-12.

Saka vert sendt til Statsforvaltaren I Vestland for klagevurdering.

  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Avdelingsleiar Asbjørn Toft orienterte om saka. Her kjem det bølgebrytar, som er tenleg for dei som 
brukar 

Morten Sognnes (H) viste til at ei betre brygge her ville vera bra for Nordhordland Brann og Redning, 
med god tilkomst for båt og i kombinasjon med henting av ambulansehelikopter.

Avdelingsleiar Asbjørn Toft sa at han vil ta dette med tryggleik med seg i korrespondansen inn mot 
Statsforvaltar.

Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

FS - 124/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Austrheim kommune gjev på vilkår dispensasjon frå pbl. § 19-2 og frå kommuneplan, plan-id: 
2013001 dispensasjon som omsøk. Vilkåret er at flytebryggja vert tilgjengeleg for ålmenta til av- og 
påstigning frå båt/kajakkar.

Grunngjevinga for vedtaket er gjeve i saksutgreiinga. Vedtaket har heimel i plan- og bygningslova 



(pbl.) § 19-2 jf. § 11-6 og naturmangfaldslova §§ 8-12.

Saka vert sendt til Statsforvaltaren I Vestland for klagevurdering.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

125/21: Lokal forskrift om gebyr for tekniske forvaltningsteneste 2022 - Godkjenning

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Lokal forskrift med gebyrsatsar for teknisk forvaltingsteneste 2022 vert godkjent slik den ligg føre.
Gebyrsatsane trer i kraft den 01.01.2022. Grunngjevinga er gjeve i saksutgreiinga.

Vedtaket er heimla i Plan og bygningslova § 33, Lov om eigedomsregistrering (matrikkellova) § 32,
Konsesjonslov, forskrift om gebyr heimla i forvaltingslova § 27 a, Forskrift nr. 864 heimla i Lov om
eigarseksjonar § 7 og Forskrift nr. 98 heimla i Lov om vern mot forureining § 52 og lov om hamner 
og farvann § 6.

  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Avdelingsleiar Asbjørn Toft orienterte om saka. Har vore auke i gebyra siste tre år, og kommunen legg 
opp til å halda seg på same nivå i 2022 som i 2021. Om det vert for dyrt, vert folk freista til å ikkje 
søka om løyve. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) spurte om kostnader til oppmåling samanlikna med andre kommunar, og sett 
opp mot arbeidet som skal utførast. Asbjørn Toft svara at det er ganske likt i Austrheim som i 
nabokommunar, men det ein ser er at dersom det vert større endringar i arealet så er det ei ny 
delingssak og heilt nytt gebyr. (5 prosent endring er grensejustering, meir enn dette er ny sak).
Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

FS - 125/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Lokal forskrift med gebyrsatsar for teknisk forvaltingsteneste 2022 vert godkjent slik den ligg føre.
Gebyrsatsane trer i kraft den 01.01.2022. Grunngjevinga er gjeve i saksutgreiinga.

Vedtaket er heimla i Plan og bygningslova § 33, Lov om eigedomsregistrering (matrikkellova) § 32,
Konsesjonslov, forskrift om gebyr heimla i forvaltingslova § 27 a, Forskrift nr. 864 heimla i Lov om
eigarseksjonar § 7 og Forskrift nr. 98 heimla i Lov om vern mot forureining § 52 og lov om hamner og
farvann § 6.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

126/21: Saksførebuing klage på løyve frå Felles Landbrukskontor til landbruksveg - gbnr 
131/6 - Fonnes



Kommunedirektøren sitt framlegg:
Formannskapet i Austrheim tek ikkje klagen til følgje.

Grunngjeving er gjeve i saksutgreiinga.

Vedtaket er heimla i forvaltningslova § 33.

Saka vert sendt til Statsforvaltaren i Vestland for endeleg avgjerd, jf. Forskrift om planlegging og 
godkjenning av landbruksveier § 4-1. 

  
  

Formannskapet tok orienteringa til vitande, saka vert handsama vidare 6/12 når det også er planlagt 
synfaring.

  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

 foreslått av: 

Formannskapet tok orienteringa til vitande, saka vert handsama vidare 6/12 når det også er planlagt 
synfaring.

Sakshandsamar Christopher Straumøy orienterte om saka, ut i frå sakspapira.

Sakshandsamar Christopher Straumøy viste til at den eine parten har bedt om å få ei vurdering av 
gildskap for Morten Sognnes (H). Sognnes sjølv orienterte om at han er med i styret i båtforeininga på 
Fonnes saman med Trygve Gullaksen. 
Straumøy sa at gildskap skal vurderast ikkje berre frå det som er peika på frå parten, men generelt for 
heile saka.
Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at det er heilt tydeleg for han at Sognnes ikkje er ugild i denne saka. 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at det er vanskeleg i formannskap og kommunestyre framover om det er 
berre mindre ting som skal til for å gjera ein representant ugild.
Varaordførar Inger-Lise Brekke (H) sa at det er bra at dette blir belyst, og ein må vera merksam på 
desse sakene om gildskap, men vurderer ikkje at Sognnes er ugild i denne saka.
Straumøy sa vidare at det også skal tas omsyn til korleis ting vert oppfatta utad, og ikkje berre kva som 
er innunder når ein automatisk er ugild.
Gildskap for Morten Sognnes (H) vart vurdert av formannskapet (utan Sognnes), og formannskapet 
konkluderte med at han er gild i saka.
Handsaming i formannskapet:
Formannskapet tok orienteringa til vitande, saka vert handsama vidare 6/12 når det også er planlagt 
synfaring.

FS - 126/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Formannskapet tok orienteringa til vitande, saka vert handsama vidare 6/12 når det også er planlagt 
synfaring.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



127/21: Renovasjonsavgift 2022 - NGIR

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Formannskapet/kommunestyret vedtek renovasjonssatsane slik dei ligg føre frå representantskapet 
i NGIR sitt møte 25. oktober 2021.

  
  

Denne saka vert utsett til formannskapet sitt møte 6/12.
  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Utsettingsframlegg foreslått av: 

Denne saka vert utsett til formannskapet sitt møte 6/12.

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug sa at Austrheim kommune ikkje kan bruka NGIR sine satsar 
direkte, og ba om at denne saka vart utsett til formannskapet sitt møte 6/12.
Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt utsettingsframlegg vert samrøystes vedteke

FS - 127/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Denne saka vert utsett til formannskapet sitt møte 6/12.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

128/21: Slamavgift 2022 - NGIR

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Formannskapet/kommunestyret vedtek renovasjonssatsane slik dei ligg føre frå representantskapet 
i NGIR sitt møte 25. oktober 2021.

  
  

Denne saka vert utsett til formannskapet sitt møte 6/12.
  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Utsettingsframlegg foreslått av: 

Denne saka vert utsett til formannskapet sitt møte 6/12.

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug sa at Austrheim kommune ikkje kan bruka NGIR sine satsar 
direkte, og ba om at denne saka vart utsett til formannskapet sitt møte 6/12.



Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt utsettingsframlegg vert samrøystes vedteke

FS - 128/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Denne saka vert utsett til formannskapet sitt møte 6/12.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

129/21: Møteplan for 2022

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Formannskapet/råd rår kommunestyret til å vedta møteplanen slik den ligg føre i saksutgreiinga.

  
  
22.11.2021 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE

Det er i felles møteplan for 2022, lagt opp til møte 7.juni og 15. november. Dette er viktig i samband 
med budsjett arbeidet. 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne meiner at dei bør legge opp til 4 møter i året og at dei 
bør vere på same dag, men på ei anna tid enn eldrerådet sine møter. 
Framlegg til vedtak: 
Leiar Odd Øksnes frå fullmakt til å samkjøre møteplan med eldrerådet.

Framlegget vart samrøystes vedteke

RMNF - 018/21 - 22.11.2021  - Vedtak:
Leiar Odd Øksnes frå fullmakt til å samkjøre møteplan med eldrerådet. 

25.11.2021 FORMANNSKAPET

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om saka. 
· Kuttar formannskap i januar, men kan likevel komma møte om det trengst i samband med 

skulesaka.
· Legg opp til to dagar med kommunestyret i mai for budsjett og økonomiplan.
· Flyttar første formannskap etter sommaren til september, for å få meir tid etter ferie.

Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

FS - 129/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Formannskapet/råd rår kommunestyret til å vedta møteplanen slik den ligg føre i saksutgreiinga.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



130/21: Skjenkeløyve for Knuter Catering og Service AS - på samfunnshuset

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Kommunedirektøren rår til at ein følgjer rådet frå politiet, og gjev skjenkeløyve frå klokka 20-24 for 
torsdagar, laurdagar og søndagar, for opp til 22 prosent.

Skjenkeløyvet i kafeen må likevel vika dei dagane salen i samfunnshuset er utlånt til barne- og 
ungdomsarrangement, dersom dette kolliderer i tid med skjenking.

  
  

Saka vert utsett til formannskapet sitt møte 6/12, slik at det vert tid til å henta inn uttale frå styret 
for samfunnshuset.

  
  
25.11.2021 FORMANNSKAPET

Utsettingsframlegg foreslått av: Per Lerøy

Saka vert utsett til formannskapet sitt møte 6/12, slik at det vert tid til å henta inn uttale frå styret for 
samfunnshuset.

Inger-Lise Brekke (H) sa at det er bra om ein kan få på plass ei kafedrift, men var skeptisk til 
kombinasjonen med alkohol. 
Bjørn Inge Haaland Dyrkolbotn (Sp) og Helge Dyrkolbotn (KrF) etterlyste kva styret og eigarlaga 
meiner om skjenking i kafeen. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) spurte om saka skulle utsetjast til formannskapet sitt møte 6/12, slik at det 
vert tid til å henta inn uttale frå styret for samfunnshuset. Dette framlegget fekk støtte frå 
formannskapet.
Handsaming i formannskapet:
Semje om å utsetja saka til formannskapet sitt møte 6/12, slik at det vert tid til å henta inn uttale frå 
styret for samfunnshuset.

FS - 130/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
Saka vert utsett til formannskapet sitt møte 6/12, slik at det vert tid til å henta inn uttale frå styret for 
samfunnshuset.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

131/21: Styringsgruppa: Val av løysing for tilrettelegging av Årås skule og godkjenning av 
forprosjekt Kaland skule

Kommunedirektøren sitt framlegg:
1. Formannskapet gjev tilslutnad til at kommunedirektøren innarbeider låneopptak for inntil 

kr 25 mill samla for skuleprosjektet i økonomi- og budsjettplan for 2022-2025. Dette 
dekkjer tilretteleggingar, utomhusplan og eventuelle omkostningar. 

2. Forprosjekt for Kaland skule vert lagt ut på anbod. 
3. Alternativ 3.3 vert vald for Årås skule. Norconsult utarbeidar forprosjekt med teikningar 



og utomhusplan. Det vert også lagt fram eit kostnadsestimat. 
4. Begge prosjekta skal haldast innanfor ramma på kr 25 mill inkl sanering av bygg på Kaland. 

  
  

1. Det skal byggjast tilbygg på Årås skule.
2. Kaland 1 skal rivast.
3. Det skal byggjast tilbygg på Kaland skule.
4. Kaland skule skal innreiast slik at gymnastikksalen også i framtida kan nyttast til 

storstove i lokalmiljøet.
5. Ein skal i størst mogeleg grad ta vare på dagens spesialrom.
6. Uteområda skal opparbeidast slik at desse vert ryddige og trivelege opphaldsplassar 

for elevane, samt enkle å vedlikehalda.
7. Transportløysingane ved skulane skal avspegla at Austrheim kommune er ein 

trafikksikker kommune.
8. Kommunedirektøren skal sikra at tiltaka ikkje overstig 35 millionar kroner.
9. Kommunedirektøren legg fram eit framlegg til endelege løysingar for Årås og Kaland 

skular for formannskapet i februar.
  
  

1. Det skal gjerast nødvendig ombygging på Årås skule for å gje elevane og tilsette undervisnings- og 
arbeidsrom i medhald til dagens krav, evt. med tilbygg dersom det blir vurdert naudsynt. 

  
  

10. Tiltaka skal gjennomførast i eit nært samarbeid mellom brukarane av skulane og 
kommuneleiinga

  
  
21.10.2021 FORMANNSKAPET

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om saka. Saka skal handsamast i neste møte den 
28.10.21. Da blir det synfaring med Norconsult. Monika Kvamme stiller da på vegne av 
kommunedirektøren. 
Formannskapet er styringsgruppe for prosjektet og får derfor statusoppdateringar. Skal ein auke 
rammene for prosjektet kan det får konsekvensar for framtidige investeringar.

Kaland - det er lagt opp til at Kaland 1 vert sanert. Slik det er tilrådd får ein ei god løysing med at 
skulen frå eit bra uteområdet og ein slepp samlokalisering med barnehagen. Vi må bli flinkare med 
skilting på bygga våre, det er ikkje enkelt å sjå kor hovudinngangen til skulen er. Kostnadsestimat er 
langt over ramma ein har sett på, og ein må sjå på kva ein kan realisere.
Det har vore innspel både frå barnehage og skule og dei meiner at det er løysingar vi kan leve med når 
vi skal rehabilitere og ikkje bygge nytt. 
Årås - det er lagt opp til utbygging av eksisterande areal. Norconsult meiner det er nok areal, men at 
ein må sjå på om ein kan omdisponere. Det føreligg førebels ingen utomhusplan, den blir utarbeida 
utifrå om det blir utbygging eller ombygging. Når Norconsult veit kva løysing kommunen går for 
treng dei berre nokre veker på å lage ein utomhusplan. 

Innstillinga er at vi må få mest mogeleg ut av dei midlane vi har. Det blir kanskje ikkje den mest 
optimale løysinga, men den vi kan få mest ut av. 



Det blir ikkje lagt ut på offentleg høyring før ein har landa prosjektet noko meir. Korpset har ikkje 
vore ansett som intern høyringspart. 

Kommunedirektøren stadfesta at prisestimatet vi skal sjå på er Norconsult sitt.

Ordførar Per Lerøy : Vi er ein nynorskkommune, innspela frå skulane er på bokmål. Ber om at ein tek 
det tilbake til skulane. Det same gjeld konsulentane vi nyttar. 
Aslak Bakke (H)– Det er viktig at ein tek høgde for det som skjer framover. Går ein utover rammene, 
må ein har oversikt over det.  
Per Lerøy (Ap)– det er gjort ein omfattende og grei jobb som er gjort her.  
Bjørnar Fjellhaug– vi hadde ikkje bedt om teikningar i mulighetstudien, men no har vi fått det og har 
dermed kan ein enklare sjå korleis det blir i dei løysingane ein går for. 
Helge Dyrkolbotn (KrF)– Det er nokre avvik i høve skulebruksplan. I forhold til økonomi, kan ei si at 
noko skal prioriterast, medan andre ting bør det vente i første omgang. 
Bjørnar Fjellhaug - No har vi fått alt vi ønsker inn og vi greier nok ikkje realisere alt på same tid. 
Politikaren må altså si kva vi skal ta med det same og kva kan vente.  
Handsaming i formannskapet:
Det vert ikkje gjor vedtak i saka i dag. Det skal ei om avtalt gjere vedtak i seinare møte, etter 
synfaringar.
Med dette grunnlaget vert saka utsett.

FS - 109/21 - 21.10.2021  - Vedtak:
Saka vert utsett

27.10.2021 FORMANNSKAPET

Formannskapet var på synfaring i denne saka. 
Synfaring Kaland skule:
Formannskapet:
Per Lerøy, ordførar (Ap)
Inger Lise Brekke, varaordførar (H)
Bjørn Inge H. Dyrkolbotn, formannskapet (Sp)
Helge Dyrkolbotn, formannskapet (KrF)
Morten Sognnes, formannskapet (H)
Administrasjonen:
Monika Kvamme, fungerande kommunedirektør 
Rolf Henning Myrmel, leiar teknisk drift
Arild Tresvik, teknisk drift
Anita Soltveit, Ungdomskonsulent

Andre: 
Birgitte Gullaksen, rektor Kaland skule
Sissel Berge Monslaup, styrar Kaland barnehage
Annicka Sletten, 10. klasse/elevrådet Kaland skule
Oda Flotve Vik, 10. klasse/elevrådet Kaland skule
Anita Hagen, Norconsult 
Janina Fenne, HTV Fagforbundet
Monica Mjanger, nestleiar Utdanningsforbundet, vara HTV Utdanningsforbundet
Anne Lise Pedersen, arbeidsplasstillitsvalde Utdanningsforbundet
Gerd Marie Fonnes, FAU-leiar Årås
Veronika Halvorsen, FAU-leiar Kaland
Synfaring Årås skule:



Formannskapet:
Per Lerøy, ordførar (Ap)
Inger Lise Brekke, varaordførar (H)
Bjørn Inge H. Dyrkolbotn, formannskapet (Sp)
Helge Dyrkolbotn, formannskapet (KrF)
Morten Sognnes, formannskapet (H)
Administrasjonen:
Monika Kvamme, fungerande kommunedirektør
Stian Marøy, prosjektleiar
Rolf Henning Myrmel, leiar teknisk drift 
Arild Tresvik, teknisk drift 
Anita Soltveit, Ungdomskonsulent
Ketil Tjore, møtesekretær
Andre:
Anita Hagen, Norconsult 
Janina Fenne, HTV Fagforbundet
Trude Bertelsen, arbeidsplasstillitsvalde Utdanningsforbundet
Gerd Marie Fonnes, FAU-leiar Årås
Karl Ludvig Daae, verneombod
Gunn Håland Dyrkolbotn, inspektør Årås skule
Bodil Boie Brekkan, rektor Årås skule
Kasper Wiik Daae, elevrådsleiar Årås skule
Monika Soltveit Gabrielli, HTV Utdanningsforbundet
Det vart ikkje gjort vedtak i saka etter synfaringa, i staden er det invitert til ein ny innspelsrunde, før 
saka skal til politisk handsaming i formannskapet sitt møte 25. november. Denne informasjonen vart 
sendt ut torsdag 28. oktober:
God torsdag!
I går onsdag var det synfaring i samband med skulesaka, FS 109/21, som de finn via 
møteportalen/innsyn.
Formannskapet 21.10.2021 - Austrheim kommune (sing.no)
I etterkant av formannskapet vart det sendt ut slik invitasjon til å komma med innspel:
Rådmannen orienterte i samband med formannskapet sitt møte 21/10, og deretter synfaring 27/10.

Formannskapet gjorde ikkje noko vedtak onsdag, men det var semje om å opna for innspel etter 
synfaringa.
I samråd med kommunedirektøren sender eg ut litt info om prosessen vidare. 

· Det vert mogleg å komma med nye innspel i denne saka. Fristen er onsdag 3. november, og 
innspel skal sendast til Postmottaket vårt, post@austrheim.kommune.no

· Eksisterande innspel ligg inne, og vert teke med vidare i arbeidet.
· Dei innspela som kjem, skal vurderast av kommunedirektøren sine menn, evt. med støtte frå 

Norconsult, før saka skal sendast ut til FS for vidare handsaming.
· Saka skal opp i FS 25/11. Ordførar/formannskapet har sagt at det vert utsending ei veke 

før, mot vanlegvis to. Så det er utsending 18/11.

No var det jo fleire på synfaringa enn det er på adresselista over, så det er fint om de deler denne 
informasjonen med dei andre som var der, til dømes tillitsvalde, elevrådsleiarane, verneomboda.

Med vennleg helsing
Ketil Tjore
Servicekontoret
Handsaming i formannskapet:
Vedtak i saka kjem først i møtet 25. november, så saka er utsett.

FS - 111/21 - 27.10.2021  - Vedtak:

http://innsyn.sing.no/Austrheim/innsyn/wfinnsyn.ashx?response=mote&moteid=447&
mailto:post@austrheim.kommune.no


Vedtak i saka kjem først i møtet 25. november, så saka er utsett.

25.11.2021 FORMANNSKAPET

Nytt framlegg til vedtak foreslått av: Per Lerøy

1. Det skal byggjast tilbygg på Årås skule.
2. Kaland 1 skal rivast.
3. Det skal byggjast tilbygg på Kaland skule.
4. Kaland skule skal innreiast slik at gymnastikksalen også i framtida kan nyttast til 

storstove i lokalmiljøet.
5. Ein skal i størst mogeleg grad ta vare på dagens spesialrom.
6. Uteområda skal opparbeidast slik at desse vert ryddige og trivelege opphaldsplassar for 

elevane, samt enkle å vedlikehalda.
7. Transportløysingane ved skulane skal avspegla at Austrheim kommune er ein 

trafikksikker kommune.
8. Kommunedirektøren skal sikra at tiltaka ikkje overstig 35 millionar kroner.
9. Kommunedirektøren legg fram eit framlegg til endelege løysingar for Årås og Kaland 

skular for formannskapet i februar.

Framlegg til nytt punkt 1. foreslått av: Inger Lise Brekke

1. Det skal gjerast nødvendig ombygging på Årås skule for å gje elevane og tilsette undervisnings- og 
arbeidsrom i medhald til dagens krav, evt. med tilbygg dersom det blir vurdert naudsynt. 

Framlegg til punkt 10. tilleggspunkt foreslått av: Helge Dyrkolbotn

10. Tiltaka skal gjennomførast i eit nært samarbeid mellom brukarane av skulane og kommuneleiinga

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om saka:
· Vert ikkje heilt ideell løysing når ein skal endra dagens bygg og ikkje bygga alt nytt.
· Ber om at 5 millionar av ramma på 35 millionar vert sett av til uføresette kostnader.
· Skal ein bygga for elevtoppane, eller det jamne? Ikkje stor elevvekst framover etter dagens 

prognosar.
· Ba om at formannskapet går litt opp frå detaljane, og ser meir på det overordna med om ein 

skal ha tilbygg eller ikkje.
· Ba om at formannskapet ikkje bestemte detaljar for dei ulike romma, men at det heller vert 

sagt kva behov som skal dekkast.
· Ba om at det ikkje kan vera full runde med innspel frå alle ved mindre justeringar, det vil 

øydelegga framdrifta.
· Prosjektleiar Stian Marøy sa ein låser løysingane byggteknisk om det vert gitt for mange 

føringar, dette er detaljprosjektering. Heilt OK å seia at ein vil ha tilbygg, vil behalda hallen 
på Kaland med meir, men detaljane må stå att til dei som skal utføra arbeidet på skulane.

· Marøy sa vidare at det kostar mykje å ta nye rundar når ein for kvar runde må henta inn 
konsulentar. I tillegg må ein i ramma på 35 millionar ha ein margin for uføresette kostnader 
som kan dukka opp. Marginen bør ligga på rundt 20 prosent på eit prosjekt som dette, med 
utbetringar/endringar. Sjølv på skuleplassen som er asfaltert, kan ein måtte masseutskifta 
under.

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa seg samd i at noko av framlegga frå politikarane har vore for detaljerte, og 
la fram eit oppdatert framlegg til vedtak:



Framlegg til vedtak:

1. Det skal byggjast tilbygg på Årås skule.
2. Kaland 1 skal rivast.
3. Det skal byggjast tilbygg på Kaland skule.
4. Kaland skule skal innreiast slik at gymnastikksalen også i framtida kan nyttast til 

storstove i lokalmiljøet.
5. Ein skal i størst mogeleg grad ta vare på dagens spesialrom.
6. Uteområda skal opparbeidast slik at desse vert ryddige og trivelege opphaldsplassar for 

elevane, samt enkle å vedlikehalda.
7. Transportløysingane ved skulane skal avspegla at Austrheim kommune er ein 

trafikksikker kommune.
8. Kommunedirektøren skal sikra at tiltaka ikkje overstig 35 millionar kroner.
9. Kommunedirektøren legg fram eit framlegg til endelege løysingar for Årås og Kaland 

skular for formannskapet i februar.

Helge Dyrkolbotn (KrF) la fram framlegg til vedtak på vegner av KrF og Sp. Sa at det er viktig når 
politikarane først sa at det skal vera felles ungdomsskule, så må det vera fasilitetar som er gode og 
berekraftige. Trur det er venta at ein får eit tilbygg på Årås. Tilbakemeldinga frå skulen er at det er OK 
å venta med vidare utbetringar, så lenge ein får plass til alle elevane.

Inger-Lise Brekke (H) sa at det er OK at ein skal gå på prinsippa i saka. Viktig å ivareta at alle elevane 
får den plassen dei treng. Skal ikkje legga føringar på om det er tilbygg eller ikkje, men meir at ein 
skal ivareta plassbehovet på skulane. Samd med at Kaland 1 skal rivast, utanom dette vil ikkje Brekke 
legga detaljerte føringar på korleis det skal løysast, vil heller seia at det skal vera nok plass til 
undervisning og spesialrom. Brekke spurte om ikkje trafikkløysinga på Kaland heller skal vera eit eige 
prosjekt, og sa vidare om kostnadsoverslag at det må vera implisitt at det er ein margin på 20 prosent.

Rolf-Henning Myrmel sa at det er viktig for administrasjonen at det ligg i vedtak at det skal settast inn 
margin. Elles er det naturleg å dela desse prosjekta slik at ein heldt att på uteområda, og kan bruka 
desse som saldering dersom kostnadene vert for høge.

Stian Marøy sa at det er eit mål å halda seg innanfor ramma, men at det kjem an på dei prisane ein får 
inn, kanskje må ein gjera om på prosjektet dersom prisane vert for høge. Kan bruka uteområda til å 
saldera.

Bjørn Inge Haaland Dyrkolbotn (Sp) sa at et er viktig at skuleleiinga vert teke med i den vidare 
prosessen. Det er greitt at formannskapet ikkje skal detaljstyra, men at skuleleiinga må vera med. 

Per Lerøy (Ap) sa at den nye kommunalsjefen for oppvekst må vera med i den vidare prosessen.

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at han ønskjer å behalda punktet om at det skal byggast nytt på Årås. 
Viktig å inkludera skuleleiinga i det vidare arbeidet. Dyrkolbotn sa vidare at det kan vera 
salderingspost å ikkje riva Kaland 1.

Bjørnar Fjellhaug sa at det er OK å ha implisitt i vedtaket at ramma er 35 millionar inkludert 
sikkerhetsmargin. Når det gjeld riving av Kaland 1 ønskjer Fjellhaug å ha dette med vidare. Elles er 
det OK å involvera skuleleiinga, men kan ikkje la alle komma med innspel ved kvar minste endring, 
for då kjem ein ikkje vidare.

Inger-Lise Brekke (H) sa at dersom ein heldt på punktet om tilbygg på Årås skule, så vil det vera eit 
sterkare prinsipp enn kva som er det beste for alle elevane. Prinsippet om at det skal vera til beste for 
alle elevane må vera viktigare enn tilbygg.



Stian Marøy sa at den naturlege prosessen vidare er at den politiske bestillinga går til Norconsult for 
justeringar, deretter går teikningar til ei arbeidsgruppe der skuleleiinga deltek, og etter den runden vert 
det låst for endringar. Etter dette vil det som utgangspunkt ikkje vera mogleg med endringar, for 
endringar etter dette vil vanlegvis ha høg kostnad.

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa i ein kommentar til Inger-Lise Brekke (H) at det erfaringsmessig er dyrare 
på sikt å lappa enn å bygga nytt, og ba om at det vart spesifisert tilbygg på Årås i vedtaket. Brekke 
svara at ho ikkje er mot tilbygg, dersom det er beste løysinga.

Bjørn Inge Haaland Dyrkolbotn (Sp) spurte om teikningane for Årås, korleis tilbygget påverkar 
kostnadene. Stian Marøy svara at ein kan spara på å laga nye teikningar dersom ein kan bygga mindre. 
Frå Norconsult er det lagt inn mindre midlar til andre endringar på Årås ved eit tilbygg.

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at det er OK at ein ikkje får gjort noko meir i eksisterande bygg dersom det 
vert tilbygg.

Einingsleiar teknisk drift, Rolf Henning Myrmel, sa at det viktigaste for teknisk drift er at det ikkje er 
større areal enn kva ein har bruk for, for det skal vaskast, vedlikehaldast og varmast opp. Om dette 
svara Per Lerøy (Ap) at arealet vert redusert noko ved riving av Kaland 1.

Inger-Lise Brekke (H) heldt oppe sitt ønske om å endra punkt 1 i Ap sitt framlegg, der tilbygg ikkje er 
like fastsett.

Morten Sognnes (H) sa at det må vera mogleg å bruka lokale bedrifter i dette arbeidet, heller enn ein 
stor entreprenør utanfrå. Om Kaland skule sa Sognnes at det er ei skam at skulen er i så dårleg stand 
som den er i no.

Stian Marøy sa om tilbygg og plass at den skulefaglege vurderinga er at det er plass utan tilbygg. Til 
dette svara Helge Dyrkolbotn (KrF) at den skulefaglege vurderinga også ligg på skulen, og at det ikkje 
er gitt at Norconsult har det einaste svaret.

Bjørnar Fjellhaug sa at kommunedirektøren tar med seg bestillinga her frå formannskapet, og kjem 
tilbake med ei sak i februar 2022 der ein viser framdrift. Noko kan gjerast i 2022 og noko i 2023.

Inger-Lise Brekke (H) sa at ho heldt på sitt framlegg om at dette med tilbygg er vurderingar som må 
gjerast  prosjektet, og ikkje ligga som føring i vedtaket.

Bjørnar Fjellhaug sa at han forstår at det er ulikt syn på ting, men det er skulefagleg kompetanse både 
hjå kommunedirektøren og hjå Norconsult som er brukt. Her svara Helge Dyrkolbotn (KrF) at han 
ikkje betvilar kompetansen hjå kommunedirektøren eller Norconsult, men at det er fleire sider ved 
saka.

Per Lerøy (Ap) sa at tidlegare erfaringar med ombyggingar på Kaland har overtydd han om at det er 
betre med tilbygg enn ombyggingar, for det har vist seg at det kostar meir enn det smakar.

Inger-Lise Brekke (H) sa at det ligg meir til rette for tilbygg på Kaland enn på Årås, der det kan 
løysast med ombyggingar.

Per Lerøy (Ap) oppsummerte om avrøystinga, at Inger-Lise Brekke (H) gjerne kan notera seg eit nytt 
punkt nummer 1 i vedtaket, som kan settast opp mot framlegget frå Ap.

Avrøysting i saka
Punkt 1 i vedtaket, framlegget til Per Lerøy/Ap (over) vart sett opp mot framlegget frå Inger-Lise 
Brekke/H:



1. Det skal gjerast nødvendig ombygging på Årås skule for å gje elevane og tilsette undervisnings- og 
arbeidsrom i medhald til dagens krav, evt. med tilbygg dersom det blir vurdert naudsynt.

Inger-Lise Brekke/H sitt framlegg fekk støtte av dei to frå Høgre (Inger-Lise Brekke og Morten 
Sognnes), og fall.

Helge Dyrkolbotn (KrF) la fram framlegg til eit nytt punkt 10: 

10. Tiltaka skal gjennomførast i eit nært samarbeid mellom brukarane av skulane og kommuneleiinga.

Stian Marøy frå administrasjonen spurte om kva som ligg i dette med «nært samarbeid»? Skal alle 
detaljar gjennom med brukarane er det tungvint. Til dette sa Per Lerøy (Ap) at formannskapet heldt 
seg til det overordna, og Bjørn Inge Haaland Dyrkolbotn (Sp) sa at det må vera det som er driftsviktig 
som det skal vera samarbeid om. Inger Lise Brekke (H) spurte om det var naudsynt å ta med dette 
punktet, Helge Dyrkolbotn (KrF) la sa at det ikkje er mistillit til administrasjonen, men ei presisering. 
Stian Marøy sa at det ikkje vert tatt ille opp, men det er naturleg og sjølvsagt at brukarane skal takast 
med på råd.
Bjørnar Fjellhaug sa at dette punktet vert ivareteke av kommunedirektøren, og etter det sa Helge 
Dyrkolbotn (KrF) at han ut frå dette trekkjer sitt framlegg til punkt 10 i vedtaket.

Til slutt vart det røysta over Per Lerøy (Ap) sitt framlegg til vedtak, med punkta 1-9. 

Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for nytt framlegg til vedtak, frå Per Lerøy (Ap).

FS - 131/21 - 25.11.2021  - Vedtak:
1. Det skal byggjast tilbygg på Årås skule.
2. Kaland 1 skal rivast.
3. Det skal byggjast tilbygg på Kaland skule.
4. Kaland skule skal innreiast slik at gymnastikksalen også i framtida kan nyttast til 

storstove i lokalmiljøet.
5. Ein skal i størst mogeleg grad ta vare på dagens spesialrom.
6. Uteområda skal opparbeidast slik at desse vert ryddige og trivelege opphaldsplassar for 

elevane, samt enkle å vedlikehalda.
7. Transportløysingane ved skulane skal avspegla at Austrheim kommune er ein 

trafikksikker kommune.
8. Kommunedirektøren skal sikra at tiltaka ikkje overstig 35 millionar kroner.
9. Kommunedirektøren legg fram eit framlegg til endelege løysingar for Årås og Kaland 

skular for formannskapet i februar.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Meldingar  
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Meldingane vert tekne til orientering 
 

Saksopplysninger: 
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Delegerte saker  
 
 

Saker 

Saksnummer Tittel 
160/21 Ferdigattest til tomannsbustad på gbnr 131/322  på Arihamrane 12 og 

Arihamrane 14 - Fonnes 
I medhald av plan- og bygningslova § 21-10, vert det gjeve ferdigattest 
for heile tiltaket. 

 
163/21 Løyve til omsøkt deling av regulert tomt på gbnr. 131/3 og gbnr. 131/36 til 

tre parsellar - Fonnes 

Austrheim kommune gjev løyve til omsøkt frådeling på gbnr. 131/3 og 
på gbnr. 131/36. Grunngjevinga for frådelinga er at søknaden er i tråd 
med reguleringsplan for området. Vedtaket er heimla i plan-og 
bygningslova si §§ 20-1, 21-4 og 26-1 

 
162/21 Vedtak - Gbnr 143/1 - pålegg om retting av feil på septiktank 

Det vert gjeve pålegg om retting av feil ved slamavskiljare i medhald av 
plan- og bygningslova (pbl) §§ 31-3 og 31-4, naturmangfaldslova §§ 8-12 
og forureiningslova §§ 7 og 84 samt forureiningsforskrifta § 12-13. 
 

 
161/21 Vedtak - gbnr 157/1 - pålegg om retting av feil på septiktank 

Det vert gjeve pålegg om retting av feil ved slamavskiljare i medhald av 
plan- og bygningslova (pbl) §§ 31-3 og 31-4, naturmangfaldslova §§ 8-12 
og forureiningslova §§ 7 og 84 samtforureiningsforskrifta § 12-13. 
 

 
164/21 Vedtak - Søknad - gbnr 132/8 - etablering av ny vassledning frå Mastrevik til 

Utkilen 
Med heimel i plan- og bygningslova §§ 20-1 [bokstav] vert det gjeve 



løyve til tiltak i eitt-trinn for etablering av ny vassleidning mellom 
Utkilen og Austrheimhallen på følgjande vilkår: 

1. Tiltaket skal plasserast som vist i situasjonsplan datert 24.11.2021 med 
heimel i pbl. § 29-4, jf. SAK § 6-3. 

2. Tiltaket skal plasserast i samsvar med løyve frå Bergen Hamn datert 
25.05.2021. 

3. Heile tiltaket vert godkjent i tiltaksklasse 2 med heimel i SAK § 9-3. 

Med heimel i plan- og bygningslova § 23-3 jf. § 23-4 (SØK), 23-5 (PRO) 
og 23-6 (UTF) gjev kommunen godkjenning for omsøkte ansvarsrettar. 

 

 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Delegerte saker vert tekne til orientering 
 

Saksopplysninger: 
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Orienteringssak  
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
 
 

Saksopplysninger: 
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Gebyr- og betalingssatsar 2022  
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Austrheim kommunestyre vedtek gebyr- og betalingssatsar for 2022 slik den ligg føre i Gebyrliste 
(framsikt.net).  
 

Saksopplysninger: 
Bakgrunn 

Kommunestyret skal vedta gebyr- og betalingssatsar for 2022.  

Tidlegare har desse vore splitta i eigne saker, men i år samlar vi alle gebyr- og betalingssatsane i ei 
sak, utanom lokal forskrift om gebyr for tekniske forvaltningsteneste 2022. Denne ligg føre i eiga sak 
og du finn den her: GEBYRREGULATIV (sing.no) 

Betalingssatsane gjeld omsorg og oppvekst, samt gebyr for slam, renovasjon, avlaup, feieavgift og 
vassavgift.  

Framlegg til gebyr og betalingssatsane for 20222 er publisert i framsikt og du finn dei her: Gebyrliste 
(framsikt.net)  

Makspris for barnehagane er stadfesta i statsbudsjettet. Regjeringa legg opp til ein reduksjon i 
barnehagesatsane og vil vere gjeldande frå 01.08.2022. Gjeldande satsar for 2021 gjeld fram til ny 
sats trer i kraft 01.08.2022.  

Det er i statsbudsjettet innstilt på å gje gratis plass og kjernetid (12 timar) i SFO for 1.klassingane. 
Kommunedirektøren har lagt opp til ei minimal auke SFO-prisane for 2022.  

Avgiftene for slam har over tid vore lågt budsjettert. Ein legg difor opp til ei auke på 40 % for 2022. 
Feieavgiftene har ei lita auke, medan vassavgift og avlaupsavgiftene er uendra. Renovasjonsavgiftene 
er i tråd med tilråding frå NGIR si generalforsamling.  

Betalingssatsane innan helse og omsorg er i tråd med prisvekst.  

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/
https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/
https://innsyn.sing.no/Austrheim/innsyn/wfdocument.ashx?journalpostid=2021008516&dokid=115268&versjon=1&variant=A&
https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/
https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


Konklusjon 

Gebyr- og betalingssatsar for 2022 vert vedteken i tråd med framlegg frå kommunedirektøren.  
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Budsjett- og økonomiplan 2022-2025 - etter høyringsrunden  
 

Vedlegg: 
Budsjett- og økonomiplan 2022-2025 - med saksgang og endringar etter høyringsrunden 
Austrheim Arbeiderparti - innspel til budsjett 2022 
Utdanningsforbundet i Austrheim - innspel til budsjett 2022 
Soknerådet v/ Leif Arne Økland - innspel til budsjett 2022 
Austrheim KrF v/ Helge Dyrkolbotn - Korrigert innspel til budsjett 2022 - etter rett kalendar 
Fagforbundet og Norsk sykepleier forbund v/Janina Fenne - innspel til budsjett 2022 
resultset_1303_2490_vedlegg1.docx 
Austrheim Arbeidarparti v/ Per Lerøy - innspel til budsjett 2022 
Ungdomsrådet v/leiar Evelyn Risnes Bjørnbekk - innspel til budsjett 2022 
Bygdelista v/ Jan Nordø - innspel til budsjett 2022 
Ungdomsklubben v/Anita Soltveit - innspel til budsjett 2022 
KrF v/Helge Dyrkolbotn - innspel til budsjett 2022 
Kulturkontor v/Kari Utkilen - høyringsuttale til budsjett 2022 
Følgjebrev - Kulturkontor v/Kari Utkilen - høyringsuttale til budsjett 2022 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Austrheim kommunestyre vedtek:  

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke slik 
det ligg føre.   

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne VA-
prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022.  

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.    

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift §5-4 
og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto driftsrammer for 



dei ulike hovudområda.  

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement):  

a) Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer.  

b) Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.   

c) Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.   

d) Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar.  

e) Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.   

f) Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)   

6. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det.  

7. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet 
og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) § 3 første ledd 
bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. Utskrivingsalternativet omfattar 
også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i 
Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for 
eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på 
eigedommar som tidlegare var rekna som «verk og bruk» på eit «særskilt fastsett grunnlag» med 
heimel i overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 
2022 være lik 3/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka 
av at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 
skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av 
eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 
og 4 andre ledd. Eigedomsskatten vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste alminnelege 
taksering I kommunen vart gjennomført I 2018 og 2019.   

8. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.   

9. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 3 175 000,- kr.   

10. Ramma til Austrheim folkebibliotek vert auka med kr 109 000,-.   



11. Ramma til Fensfjorden PPT vert auka med kr 250 000,-  

12. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre.   

13. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til varaordførar 
er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg framlegg i innstilling om 
godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og varaordførar regulerast per mai 2022 
i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar.   

14. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 %  

15. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak. 
 

Saksopplysninger: 
Bakgrunn 

Formannskapet la i møte 04.11. kommunedirektøren sitt framlegg til Budsjett 2022 og økonomiplan 
for 2022-2025 ut på høyring. Høyringsfrist vart sett til 24.11.2021.   
Ungdomsrådet, Eldrerådet og rådet for menneske med nedsett funksjonsevne handsama 
kommunedirektøren sitt framlegg i møta sine 22.11.2021 og har gjeve høyringssvar.   
 
Innan fristen har følgjande gjeve svar:  

· Austrheim arbeidarparti  

· Austrheim KrF  

· Bygdelista  

· Soknerådet  

· Utdanningsforbundet i Austrheim  

· Fagforbundet og Sjukepleiarforbundet i Austrheim  

· Ungdomsrådet  

· Ungdomsklubben  

· Kulturkontoret  

 
Alle høyringssvara er vedlagt saka.   
 
Kommunedirektøren har vurdert høyringssvara og tek med seg verbalinnspela i det vidare arbeidet.    
Kommunedirektøren vil gjere to endringar til framlagt budsjett for 2022:   



· Austrheim sokn får auka tilskot med kr 300 000,- totalt tilskot på kr 3 175 000,-  

· Austrheim folkebibliotek får auka ramma med kr 109 000,-  

· Fensfjorden PPT får auka ramma med kr 250 000,-  

Midlane vert dekka over auka rammetilskot gjennom statsbudsjettet til kommunane.   
Etter at kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett vart lagt fram, har det vore regjeringsskifte. 
Regjeringa har lagt fram eit revidert statsbudsjett, men har enno ikkje oppnådd semje om endeleg 
budsjett for 2022. Det medfører at det framleis er usikkert kor mykje rammetilskotet til kommunane 
endeleg vil verte for neste år. I revidert budsjett, låg det opp til ei auka rammetilskot til Austrheim 
kommune på kr 1 500 000,-. Kommunedirektøren vel å nytta kr 659 000,- av desse i endra innstilling 
til kommunestyret og for budsjett 2022.   
Framlegg til statsbudsjett gjev oss øyremerka midlar på kr 352 000,- til å dekkje gratis kjernetid i SFO 
for førsteklassingar (12 t) i veka. Dette skal innførast frå skuleåret 2022-2023.   
I framlegget vert det også gjeve kr 335 000,- til Austrheim som effekt for grunnskuletillegget.    
 
Det er knytta ein del usikre område til budsjettet for 2022.   
 
Covid-19 – Det har vore ein god del ekstra kostnader i samband med pågåande pandemi. Det er 
usikkert kor mykje av desse meirkostnadene kommunen vil få dekkja. Det er sagt at kommunane fullt 
ut skal få dekkja meirkostnadene, men slik vi har erfart, vil ikkje alt bli dekkja fullt ut. Det gjev at det 
kan påløpa ein del kostnader som kommunen må dekkja sjølv.   
 
Straum – Straumprisane har denne hausten vore dei høgaste gjennom tidene. Kommunen har noko 
fastpris, men også noko på spotpris. Med høge straumprisar, vil kostnader til straum auka noko meir 
enn det som er lagt inn i budsjett. Kor mykje dette vil utgjere, er framleis usikkert.   
 
Fensfjorden PPT – Etablering av Fensfjorden PPT frå 01.01.2022. Kostnadsramma til Fensfjorden PPT 
er noko usikker. Ein ser at det har vore gjort ei underbudsjettering for 2022 og det må aukast noko på 
ramma til PPT. Ein tilrår at ramma vert auka med kr 250 000,- for 2022.   
 
Barnetrygd og sosialstønad - Det ligg inne framlegg frå bla. Bygdelista om at barnetrygda vert teken 
ut av grunnlaget for utrekning av sosialstønad. Kommunedirektøren har vore i kontakt med Nav 
Fensfjorden og dei meldar attende at det er vanskeleg med ulike ordningar for dei ulike kommunane. 
Dei tilrår at kommunane som er tilslutta NAV-Fensfjorden samlar seg om lik praksis. Det er vanskeleg 
å få rekna ut kva økonomiske konsekvensar dette får for oss, men det vil medfører noko auka 
kostnader på sosialstønaden ved å gjera ei slik endring. Kommunedirektøren tilrår at ein gjer vedtak 
om at ein ynskjer å ta barnetrygda ut av sosialstønadsgrunnlaget, men går i dialog med dei andre 
kommunane om ein felles praksis. Regjeringa har I budsjettforliket vedteke at dette skal innførast frå 
01.09.2022. Ein tilrår at ein ventar til den tid før ein gjer endringar i grunnlaget for sosialtrygd. 
Budsjettforliket gjev oss kr 83 000,- for å dekkja å fjerne avkorting av barnetrygda I sosialhjelpa.   
 

Utdrag frå kommunelova. 

 § 14-3. Behandling av økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning 

Økonomiplanen for de neste fire årene og årsbudsjettet for det kommende året skal vedtas før 



årsskiftet.  Årsregnskapene og årsberetningene skal vedtas senest seks måneder etter regnskapsårets 
slutt. Hvert årsregnskap skal behandles samtidig med tilhørende årsberetning. Vedtaket om 
årsregnskap skal angi hvordan et eventuelt merforbruk i driftsregnskapet skal dekkes inn. 

Formannskapet eller fylkesutvalget innstiller til vedtak om økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og 
årsberetning. Kontrollutvalget skal uttale seg til kommunestyret eller fylkestinget om årsregnskapene 
og årsberetningene før formannskapet eller fylkesutvalget innstiller til vedtak. I kommuner og 
fylkeskommuner med parlamentarisk styreform innstiller kommunerådet eller fylkesrådet til vedtak. 

Innstillingen til økonomiplan og årsbudsjett, med alle forslag til vedtak som foreligger, skal 
offentliggjøres minst 14 dager før kommunestyret eller fylkestinget behandler den. Dette gjelder ikke 
for innstillinger om endring i vedtatt økonomiplan eller årsbudsjett. 

Økonomiplanen, årsbudsjettet, årsregnskapene, årsberetningene og saksdokumentene fra det 
innstillende organet skal sendes departementet til orientering. Dette gjelder også 
revisjonsberetningen og kontrollutvalgets uttalelser til årsregnskapene og årsberetningene. 
Departementet kan gi forskrift om frister for disse oversendelsene. 

§ 14-4. Økonomiplan og årsbudsjett 

Økonomiplanen skal vise hvordan langsiktige utfordringer, mål og strategier i kommunale og 
regionale planer skal følges opp. 

Økonomiplanen og årsbudsjettet skal vise kommunestyrets eller fylkestingets prioriteringer og 
bevilgninger og de målene og premissene som økonomiplanen og årsbudsjettet bygger på. De skal 
også vise utviklingen i kommunens eller fylkeskommunens økonomi og utviklingen i gjeld og andre 
vesentlige langsiktige forpliktelser. Vedtaket om årsbudsjett skal angi hvor mye lån som skal tas opp i 
budsjettåret. 

Økonomiplanen og årsbudsjettet skal settes opp i balanse og være realistiske, fullstendige og 
oversiktlige. 

Økonomiplanen skal deles inn i en driftsdel og en investeringsdel. Årsbudsjettet skal deles inn i et 
driftsbudsjett og et investeringsbudsjett og stilles opp på samme måte som økonomiplanen. 

Økonomiplanen kan inngå i eller utgjøre kommuneplanens handlingsdel etter plan- og bygningsloven 
§ 11-1 fjerde ledd. 

Departementet kan gi forskrift om bevilgningsoversikter, økonomiske oversikter og oversikter over 
utviklingen i gjeld 

Vurdering. 

Det er ei glede å ønskje lesaren velkomen til budsjettframlegget for Austrheim kommune. Denne 



gongen er budsjettet ikkje ny berre når det gjeld innhald, tal, mål og tekst, men nå i digital form. 
Målet med denne endringa er å gjere budsjettet meir tilgjengeleg og lettare å lese for innbyggjarar 
og folkevalde. Vi ønskjer å flytte perspektivet frå intern organisering og over på tenestene vi tilbyr og 
korleis vi utviklar desse vidare. Dette krev at vi tenkjer nytt og at vi skriv annleis enn før. Her finn du  
Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net)   

Budsjett og økonomiplan for 2022 –2025 blir  vedteke på rammenivå og har fokus på resultat og 
tenester i langt større grad enn på administrativ organisering av kommunen. Ei viktig målsetjing med 
budsjettet er også å synleggjere samanhengen mellom langsiktige mål i kommuneplanen, via 
budsjett og økonomiplan og ned til dei einskilde tiltak og investeringar. Då vil vi klare å styre 
utviklinga mot å nå målet som er å gjere Austrheim til ein kommune der det er godt både å bu og å 
virke i. Om vi endrar forma på planen/dokumentet, så endrar vi ikkje på den grunnleggjande tanken 
om at kommunedirektøren sitt mål er å sikre innbyggjarar og næringsliv dei beste tenestene det er 
råd å levere med dei resursane vi har til rådvelde slik kommunestyret vedtek rammene og 
ressurstilfanget. Økonomiske måltal er eit viktig verktøy for å styre kommunen sin økonomi i ønska 
retning. Måltala er førande for budsjett og økonomiplan, men kan fråvikast einskilde år. Vi ser at vi i 
2022 og 2023 har eit resultat som ikkje oppnår måltalet for netto driftsresultat. Kommunedirektøren 
kjem difor til å nyta 2022 til å sjå nærare på tiltak som gjer at vi oppnår måltala i 2023. 

Sjølv om kommunen nå er ut av Robek så opplever vi lågare vekst og trong for omstilling. Vi har i vårt 
budsjett for 2022 tatt som forutsetnad ei lønsvekst på 2,9 % årslønsvekst. COVID-19 har synt oss at 
sjølv med god planlegging, er leiarskap i ei omskifteleg tid naudsynt.   

Endringar på verdsbasis og her heime syner at ei lågare vekst i økonomien gjev grunn for å syne 
atterhald økonomisk og ikkje vente seg høg vekst i den nasjonale og kommunale økonomien. Sjølv 
om vi no startar ei ny reise inn i eit nytt år, opplever vi at koffertane på mange måtar er pakka frå før.  

Tidlegare vedtak og prioriteringar gjev føringar i den nye økonomiplanen og i budsjettet for 2022. 
Dette tyder at vi må omstille oss i åra som kjem. Det som gjev størst effekt, men det som samstundes 
oftast er vanskelegast å gjennomføre, er strukturendringar, altså t.d. leggje ned ei ikkje lovpålagt 
teneste eller stenge ei avdeling på ein sjukeheim. Problemet med strukturendringar er at dei ofte 
står i motsetnad til andre politiske målsetjingar og at dei skapar stor motstand når dei skal 
gjennomførast. Ein annan måte å redusere kostnader på er å levere eit lågare tenestenivå eller å 
auke eigenbetalinga for dei eksisterande tenestene. Døme på dette kan vere standarden på 
kommunale vegar, endre kriteria for tildeling av tenester, kulturskuletilbod eller SFO-satsar. Også 
denne type tiltak kan vere politisk kostbare å gjennomføre. Den tredje måten å redusere kostnader 
på er å effektivisere organisasjonen og prosessane. Målet med dette er å levere minst like gode 
tenester som i dag, men til ein lågare kostnad. Dette er den enklaste måten å vedta politisk, og 
påverkar brukarar i mindre grad, men tilsette i større grad. Ved å endra måten ein organiserer 
arbeidet eller korleis ein utfører arbeidet kan ein oppnå innsparingar. Å skapa brei oppslutnad rundt 
slike endringar og å faktisk klara å hente ut gevinstar krev dyktig leiarskap på alle nivå, men oppgåva 
er overkommeleg så lenge ein viser stort tolmod. Godt utøvd leiarskap og godt samarbeid er 
nøkkelen for å lukkast med det meste av målsetjingar i organisasjonen. Å investera i å utvikla godt 
leiarskap i Austrheim kommune vert difor ei viktig prioritering for kommunedirektøren.   

For å sikre økonomisk handlefridom har det i Austrheim dei siste åra vorte gjennomført innsparing 
både i fjor og i årets framlegg til budsjett og vidare i økonomiplanperioden.  Der er store 
investeringsbehov i kommunen i dei komande åra. Kommunestyret vil i åra framover måtte prioritere 
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mellom investeringar ein må gjere og investeringar ein ønskjer å gjere. Kommunedirektøren vil 
signalisere at den auka kostnaden som følgjer av desse investeringane ikkje kan berast i dei komande 
åra utan at dette får konsekvensar for drifta på andre områder. Dette vil ein måtte handtere i 
komande budsjett og økonomiplanar.  

Tidleg innsats og førebygging, samt heilskaplege og tilpassa tenester, er avgjerande for at 
innbyggjarane skal få tenester som skapar livsmeistring i dag og i framtida. Austrheim kommune skal 
arbeide for å sikre rett kapasitet og naudsynt kompetanse samt samarbeide på tvers av tenestene for 
å gje innbyggjarane eit godt og heilskapleg tenestetilbod. Målet er at innbyggjarane i størst mogleg 
grad skal meistre eigen livssituasjon ved å skape gode løysingar og tiltak saman med kommunen og 
relevante aktørar i nærmiljøet og samfunnet kring oss. Kommunestyret avgjer råmane i 
kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett og økonomiplan 2022-2025, medan 
kommunedirektøren gjev sine tilrådingar om driftsrammer og utvikling av tenestene.   Gjennom 
kommunestyret si handsaming av saka er det deira prioriteringar og vedtak som fastset kommunen 
sine mål og rammer for perioden 2022-2025 og legg føringar for korleis vi skal møte framtida saman. 

Framlegget til årsbudsjett og økonomiplan for 2022-2025 vert lagt fram digitalt og gjennom framsikt-
løysinga. Ein finn framlegget ved å følgja denne lenkja: Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- 
og økonomiplan (framsikt.net) 

Konklusjon 

Austrheim kommunestyre vedtek:  

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke slik 
det ligg føre.   

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne VA-
prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022.  

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.    

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift §5-4 
og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto driftsrammer for 
dei ulike hovudområda.  

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement):  

a) Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer.  

b) Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.   

c) Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
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lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.   

d) Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar.  

e) Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.   

f) Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)   

6. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det.  

7. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet 
og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) § 3 første ledd 
bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. Utskrivingsalternativet omfattar 
også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i 
Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for 
eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på 
eigedommar som tidlegare var rekna som «verk og bruk» på eit «særskilt fastsett grunnlag» med 
heimel i overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 
2022 være lik 3/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka 
av at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 
skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av 
eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 
og 4 andre ledd. Eigedomsskatten vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste alminnelege 
taksering I kommunen vart gjennomført I 2018 og 2019.   

8. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.   

9. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 3 175 000,- kr.   

10. Ramma til Austrheim folkebibliotek vert auka med kr 109 000,-.   

11. Ramma til Fensfjorden PPT vert auka med kr 250 000,-  

12. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre.   

13. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til varaordførar 
er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg framlegg i innstilling om 
godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og varaordførar regulerast per mai 2022 
i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar.   



14. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 %  

15. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak. 

 
         
 



Sakspapir 
      

 
Saksnr Utvalg Type Dato 

116/21 
 

Formannskapet PS 04.11.2021 
 

 

Austrheim Ungdomsråd PS  
026/21 

 

Eldrerådet PS 22.11.2021 
 

 

Kommunestyret PS  
017/21 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 22.11.2021 
027/21 

 

Arbeidsmiljøutvalet PS 15.11.2021 
 
 
Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Odd Harald Dommersnes FE-150 

 
21/283 

 
 
Budsjett- og økonomiplan 2022-2025 
 
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Austrheim kommunestyre vedtek:  

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke slik 
det ligg føre.   

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne VA-
prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022.  

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.    

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift §5-4 
og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto driftsrammer for 
dei ulike hovudområda.  

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement):  

a) Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer.  

b) Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.   

c) Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 



lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.   

d) Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar.  

e) Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.   

f) Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)   

6. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det.  

7. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet 
og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) § 3 første ledd 
bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. Utskrivingsalternativet omfattar 
også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i 
Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for 
eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på 
eigedommar som tidlegare var rekna som «verk og bruk» på eit «særskilt fastsett grunnlag» med 
heimel i overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 
2022 være lik 3/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka 
av at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 
skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av 
eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 
og 4 andre ledd. Eigedomsskatten vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste alminnelege 
taksering I kommunen vart gjennomført I 2018 og 2019.   

8. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.   

9. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 3 175 000,- kr.   

10. Ramma til Austrheim folkebibliotek vert auka med kr 109 000,-.   

11. Ramma til Fensfjorden PPT vert auka med kr 250 000,-  

12. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre.   

13. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til varaordførar 
er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg framlegg i innstilling om 
godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og varaordførar regulerast per mai 2022 
i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar.   

14. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 %  

15. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak. 

 
 
 



Formannskapet - 116/21 
 
FS - behandling: 
Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om arbeidet med budsjett, jamfør slik dette ligg i 
Framsikt-løysinga. 
 
Høyringsfristen vert sett til 24. november, for å ta det opp i formannskapet 25. november, før det 
skal vedtak i kommunestyret 16. desember. 
 
Inger Lise Brekke (H) sa at ein må jobba for å halda på helsefagarbeidarar, det er for mange som tar 
vidareutdanning med 3PÅ og forsvinn ut av dette yrket. Det er stor etterspurnad etter arbeidskraft 
innan helse sosial, for mange som søker seg vekk, sjukepleiarar og andre. 
 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at der er ei utfordring å få elevane til å søka på desse linjene. Må inn i 
tiandeklassane og påverka dei til å ta desse vala. For seint når dei har søkt plass på VGS. 
 
Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) peika å at det lågtlønt i helsefag, her må ein også gjera noko for at det skal 
bli attraktivt å søka seg til denne sektoren. Her sa kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug at 
kommunestyret skal få oversendt KS sitt debatthefte for hovudtariffoppgjeret 2022.  
 
Bjørnar Fjellhaug sa vidare at ein kanskje må inn gulrøter for å få søkarar til Austrheim. 
 

· Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) sa at det kan lukkast betre med gulrøter her enn i kommunar som 
Modalen og Høyanger, med betre vegsamband til kommunen. 

· Bjørnar Fjellhaug sa at gulrøter er ein ting, men ikkje leggja seg over det som KS har som 
lønspolicy. Det er ein fare ved å heva enkelte og ikkje alle. 

· Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at ein kan sjå på andre tiltak, som treårige gjennomgangsbustader, 
som eit tiltak for å trekka tilsette til kommunen. Ved å innføra noko slikt i Austrheim, og få 
fleire innbyggjarar, vil kommunen få auka rammetilskot. 

· Inger Lise Brekke (H) sa at kommunane ikkje kan overby kvarandre i lønstilbod, men det kan 
vera andre gode som yrkesgruppene særleg finn attraktive. 

 
Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at det er positivt at at ein bygger om Nordliheimen med tanke på 
arbeidsbelasting, pasientane er sjukare enn dei har vore, og det er meir krevjande pasientar med 
fleire diagnosar. 
 
Økonomisjef Odd Harald Dommersnes gjekk gjennom vidare budsjettframlegget slik det ligg føre. 
 

· Økonomireglementet seier at resultatet skal vera tre prosent, men det kan vera avvik. Er i 
2022 lagt opp til 2,6 prosent i resultat.  
Statsforvaltar seier det skal vera minst 1,75 prosent. 

· For sal av bustader til næringsselskapet ser ein på om dei kan ha same momskompensasjon 
som kommunen har, jobbar me dei avklaring der.  

 
Kommunedirektør Fjellhaug ba om at den potten som er sett av som reserve for kommunedirektør 
får stå i fred, slik at det er mogleg å dekka oppdukkande utgifter av dette i løpet av 2022. Må ha noko 
å gå på når det kjem utgifter som ein ikkje var klar over. 
Handsaming i formannskapet:  
Samrøystes for å legga budsjett og økonomiplan ut på høyring, med høyringsfrist 24. november. 
 
 



FS - vedtak: 
Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net) 2022-2025 vert lagt ut 
på høyring. Høyringsfrist vert sett til 24. november. 

Framlegg til vedtak: 

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert 
vedteke slik det ligg føre.  

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare 
vedtekne VA-prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar 
kr i lån i 2022. 

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.   

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt 
drift §5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum 
netto driftsrammer for dei ulike hovudområda. 

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement): 

a. Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer. 

b. Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.  

c. Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept 
av lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.  

d. Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar. 

e. Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.  

f. Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)  

1. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige 
stillingsheimlar, dersom situasjonen skulle tilseie det. 

2. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, 
kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova 
(esktl.) § 3 første ledd bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. 
Utskrivingsalternativet omfattar også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje 
ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-
sak 083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 
10.Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på eigedommar som tidlegare var rekna 
som «verk og bruk» på eit «særskilt fastsett grunnlag» med heimel i overgangsregelen til 
eigedomsskattelova §§ 3 og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 2022 være lik 4/7 
av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at 
produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 
2022 skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av 
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eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til 
eigedomsskattelova §§ 3 og 4 andre ledd. Eigedomsskatten vert skriven i samband med 
kommunale avgifter. Siste alminnelege taksering I kommunen vart gjennomført I 2018 og 
2019.  

3. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.  

4. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 2 875 000,- kr.  

5. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre.  

6. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til 
varaordførar er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg 
framlegg i innstilling om godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og 
varaordførar regulerast per mai 2022 i samsvar med endringar i løn til 
stortingsrepresentantar.  

7. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 % 

8. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak. 

 

 
Arbeidsmiljøutvalet - 027/21 
 
AMU - behandling: 
Handsaming i utvalet: 
Samrøystes for kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 
 
 
AMU - vedtak: 
Arbeidsmiljøutvalet tar orienteringa om budsjett til vitande. Elles er det opp til dei ulike å komma 
med innspel innan fristen 24. november. 
 

 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne - 017/21 
 
RMNF - behandling: 
Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug og kommunalsjef Monika Kvamme presenterte budsjett og 
økonomiplan .  
Framlegg til vedtak: 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har ingen innspel til budsjettframlegget, men ønsker å 
understreka at arbeidet med nytt arbeidssenter må følgjast opp som planlagt.  
Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 



 
RMNF - vedtak: 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har ingen innspel til budsjettframlegget, men ønsker å 
understreka at arbeidet med nytt arbeidssenter må følgjast opp som planlagt.  
 

 
Eldrerådet - 026/21 
 
ER - behandling: 
I forkant av møtet var det felles økonomipresentasjon ved kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug og 
kommunalsjef helse og omsorg Monika Kvamme, saman med RMNF og Ungdomsrådet. 
------ 
Handsaming i rådet: 
Gro Johannessen sa at det er bra at det ligg inne 50.000 kroner til Eldrerådet også i 2022. 
Reidar Øksnes ba om at ein måtte jobba for å ta dugnadsmidlane inn igjen på budsjettet, sidan dette 
er midlar som då vil gå ut til lag og organisasjonar, og klassar som jobbar dugnad. Dette er midlar 
som dryp ned på mange, og som kjem til nytte på mange måtar. 
Solveig Hopen sa at det neppe er rom for meir enn det som var løyvd i 2021. Bra at ein har midlar til å 
bruka til Eldredag med meir.  
Handsaming i Eldrerådet: 
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke 
 
 
ER - vedtak: 
1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke slik 
det ligg føre.  

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne VA-
prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022. 

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.   

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift §5-4 
og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto driftsrammer for 
dei ulike hovudområda. 

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement): 

a. Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer. 

b. Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.  

c. Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.  

d. Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar. 



e. Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.  

f. Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)  

6. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det. 

7. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet 
og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) § 3 første ledd 
bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. Utskrivingsalternativet omfattar 
også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i 
Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for 
eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på 
eigedommar som tidlegare var rekna som «verk og bruk» på eit «særskilt fastsett grunnlag» med 
heimel i overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 
2022 være lik 4/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka 
av at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 
skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av 
eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 
og 4 andre ledd. Eigedomsskatten vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste alminnelege 
taksering I kommunen vart gjennomført I 2018 og 2019.  

8. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.  

9. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 2 875 000,- kr.  

10. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre.  

11. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til varaordførar 
er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg framlegg i innstilling om 
godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og varaordførar regulerast per mai 2022 
i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar.  

12. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 % 

13. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak. 

Tillegg:  
Eldrerådet viser til at det var løyvd 10.000 kroner til datakurs i 2021. Desse kronene klarte ein ikkje å 
bruka, mykje å grunn av Korona, og på grunn av Frivilligsentralen hadde fått midlar frå 
Fylkeskommunen til dette, midlar som måtte brukast for å unngå tilbakebetaling. Eldrerådet ber om 
at desse midlane vert vidareførte til 2022 for følgja opp datakurs som har vore i 2021. 
 

 
 
 

Saksopplysninger: 



Bakgrunn 

Formannskapet la i møte 04.11. kommunedirektøren sitt framlegg til Budsjett 2022 og økonomiplan 
for 2022-2025 ut på høyring. Høyringsfrist vart sett til 24.11.2021.   

Ungdomsrådet, Eldrerådet og rådet for menneske med nedsett funksjonsevne handsama 
kommunedirektøren sitt framlegg i møta sine 22.11.2021 og har gjeve høyringssvar.   
 
Innan fristen har følgjande gjeve svar:  

• Austrheim arbeidarparti  
• Austrheim KrF  
• Bygdelista  
• Soknerådet  
• Utdanningsforbundet i Austrheim  
• Fagforbundet og Sjukepleiarforbundet i Austrheim  
• Ungdomsrådet  
• Ungdomsklubben  
• Kulturkontoret  

 
Alle høyringssvara er vedlagt saka.   
 
Kommunedirektøren har vurdert høyringssvara og tek med seg verbalinnspela i det vidare arbeidet.    
Kommunedirektøren vil gjere to endringar til framlagt budsjett for 2022:   

• Austrheim sokn får auka tilskot med kr 300 000,- totalt tilskot på kr 3 175 000,-  
• Austrheim folkebibliotek får auka ramma med kr 109 000,-  
• Fensfjorden PPT får auka ramma med kr 250 000,-  

Midlane vert dekka over auka rammetilskot gjennom statsbudsjettet til kommunane.   

Etter at kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett vart lagt fram, har det vore regjeringsskifte. 
Regjeringa har lagt fram eit revidert statsbudsjett, men har enno ikkje oppnådd semje om endeleg 
budsjett for 2022. Det medfører at det framleis er usikkert kor mykje rammetilskotet til kommunane 
endeleg vil verte for neste år. I revidert budsjett, låg det opp til ei auka rammetilskot til Austrheim 
kommune på kr 1 500 000,-. Kommunedirektøren vel å nytta kr 659 000,- av desse i endra innstilling 
til kommunestyret og for budsjett 2022.   

Framlegg til statsbudsjett gjev oss øyremerka midlar på kr 352 000,- til å dekkje gratis kjernetid i SFO 
for førsteklassingar (12 t) i veka. Dette skal innførast frå skuleåret 2022-2023.   

I framlegget vert det også gjeve kr 335 000,- til Austrheim som effekt for grunnskuletillegget.    
 
Det er knytta ein del usikre område til budsjettet for 2022.   
 
Covid-19 – Det har vore ein god del ekstra kostnader i samband med pågåande pandemi. Det er 
usikkert kor mykje av desse meirkostnadene kommunen vil få dekkja. Det er sagt at kommunane fullt 
ut skal få dekkja meirkostnadene, men slik vi har erfart, vil ikkje alt bli dekkja fullt ut. Det gjev at det 
kan påløpa ein del kostnader som kommunen må dekkja sjølv.   
 
Straum – Straumprisane har denne hausten vore dei høgaste gjennom tidene. Kommunen har noko 
fastpris, men også noko på spotpris. Med høge straumprisar, vil kostnader til straum auka noko meir 
enn det som er lagt inn i budsjett. Kor mykje dette vil utgjere, er framleis usikkert.   
 



Fensfjorden PPT – Etablering av Fensfjorden PPT frå 01.01.2022. Kostnadsramma til Fensfjorden PPT 
er noko usikker. Ein ser at det har vore gjort ei underbudsjettering for 2022 og det må aukast noko på 
ramma til PPT. Ein tilrår at ramma vert auka med kr 250 000,- for 2022.   
 
Barnetrygd og sosialstønad - Det ligg inne framlegg frå bla. Bygdelista om at barnetrygda vert teken 
ut av grunnlaget for utrekning av sosialstønad. Kommunedirektøren har vore i kontakt med Nav 
Fensfjorden og dei meldar attende at det er vanskeleg med ulike ordningar for dei ulike kommunane. 
Dei tilrår at kommunane som er tilslutta NAV-Fensfjorden samlar seg om lik praksis. Det er vanskeleg 
å få rekna ut kva økonomiske konsekvensar dette får for oss, men det vil medfører noko auka 
kostnader på sosialstønaden ved å gjera ei slik endring. Kommunedirektøren tilrår at ein gjer vedtak 
om at ein ynskjer å ta barnetrygda ut av sosialstønadsgrunnlaget, men går i dialog med dei andre 
kommunane om ein felles praksis. Regjeringa har I budsjettforliket vedteke at dette skal innførast frå 
01.09.2022. Ein tilrår at ein ventar til den tid før ein gjer endringar i grunnlaget for sosialtrygd. 
Budsjettforliket gjev oss kr 83 000,- for å dekkja å fjerne avkorting av barnetrygda I sosialhjelpa.   
 

Utdrag frå kommunelova. 

 § 14-3. Behandling av økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning 

Økonomiplanen for de neste fire årene og årsbudsjettet for det kommende året skal vedtas før 
årsskiftet.  Årsregnskapene og årsberetningene skal vedtas senest seks måneder etter regnskapsårets 
slutt. Hvert årsregnskap skal behandles samtidig med tilhørende årsberetning. Vedtaket om 
årsregnskap skal angi hvordan et eventuelt merforbruk i driftsregnskapet skal dekkes inn. 

Formannskapet eller fylkesutvalget innstiller til vedtak om økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og 
årsberetning. Kontrollutvalget skal uttale seg til kommunestyret eller fylkestinget om årsregnskapene 
og årsberetningene før formannskapet eller fylkesutvalget innstiller til vedtak. I kommuner og 
fylkeskommuner med parlamentarisk styreform innstiller kommunerådet eller fylkesrådet til vedtak. 

Innstillingen til økonomiplan og årsbudsjett, med alle forslag til vedtak som foreligger, skal 
offentliggjøres minst 14 dager før kommunestyret eller fylkestinget behandler den. Dette gjelder ikke 
for innstillinger om endring i vedtatt økonomiplan eller årsbudsjett. 

Økonomiplanen, årsbudsjettet, årsregnskapene, årsberetningene og saksdokumentene fra det 
innstillende organet skal sendes departementet til orientering. Dette gjelder også 
revisjonsberetningen og kontrollutvalgets uttalelser til årsregnskapene og årsberetningene. 
Departementet kan gi forskrift om frister for disse oversendelsene. 

§ 14-4. Økonomiplan og årsbudsjett 

Økonomiplanen skal vise hvordan langsiktige utfordringer, mål og strategier i kommunale og 
regionale planer skal følges opp. 

Økonomiplanen og årsbudsjettet skal vise kommunestyrets eller fylkestingets prioriteringer og 
bevilgninger og de målene og premissene som økonomiplanen og årsbudsjettet bygger på. De skal 
også vise utviklingen i kommunens eller fylkeskommunens økonomi og utviklingen i gjeld og andre 
vesentlige langsiktige forpliktelser. Vedtaket om årsbudsjett skal angi hvor mye lån som skal tas opp i 
budsjettåret. 

Økonomiplanen og årsbudsjettet skal settes opp i balanse og være realistiske, fullstendige og 



oversiktlige. 

Økonomiplanen skal deles inn i en driftsdel og en investeringsdel. Årsbudsjettet skal deles inn i et 
driftsbudsjett og et investeringsbudsjett og stilles opp på samme måte som økonomiplanen. 

Økonomiplanen kan inngå i eller utgjøre kommuneplanens handlingsdel etter plan- og bygningsloven 
§ 11-1 fjerde ledd. 

Departementet kan gi forskrift om bevilgningsoversikter, økonomiske oversikter og oversikter over 
utviklingen i gjeld 

Vurdering. 

Det er ei glede å ønskje lesaren velkomen til budsjettframlegget for Austrheim kommune. Denne 
gongen er budsjettet ikkje ny berre når det gjeld innhald, tal, mål og tekst, men nå i digital form. 
Målet med denne endringa er å gjere budsjettet meir tilgjengeleg og lettare å lese for innbyggjarar 
og folkevalde. Vi ønskjer å flytte perspektivet frå intern organisering og over på tenestene vi tilbyr og 
korleis vi utviklar desse vidare. Dette krev at vi tenkjer nytt og at vi skriv annleis enn før. Her finn du  
Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net)   

Budsjett og økonomiplan for 2022 –2025 blir  vedteke på rammenivå og har fokus på resultat og 
tenester i langt større grad enn på administrativ organisering av kommunen. Ei viktig målsetjing med 
budsjettet er også å synleggjere samanhengen mellom langsiktige mål i kommuneplanen, via 
budsjett og økonomiplan og ned til dei einskilde tiltak og investeringar. Då vil vi klare å styre 
utviklinga mot å nå målet som er å gjere Austrheim til ein kommune der det er godt både å bu og å 
virke i. Om vi endrar forma på planen/dokumentet, så endrar vi ikkje på den grunnleggjande tanken 
om at kommunedirektøren sitt mål er å sikre innbyggjarar og næringsliv dei beste tenestene det er 
råd å levere med dei resursane vi har til rådvelde slik kommunestyret vedtek rammene og 
ressurstilfanget. Økonomiske måltal er eit viktig verktøy for å styre kommunen sin økonomi i ønska 
retning. Måltala er førande for budsjett og økonomiplan, men kan fråvikast einskilde år. Vi ser at vi i 
2022 og 2023 har eit resultat som ikkje oppnår måltalet for netto driftsresultat. Kommunedirektøren 
kjem difor til å nyta 2022 til å sjå nærare på tiltak som gjer at vi oppnår måltala i 2023. 

Sjølv om kommunen nå er ut av Robek så opplever vi lågare vekst og trong for omstilling. Vi har i vårt 
budsjett for 2022 tatt som forutsetnad ei lønsvekst på 2,9 % årslønsvekst. COVID-19 har synt oss at 
sjølv med god planlegging, er leiarskap i ei omskifteleg tid naudsynt.   

 

Endringar på verdsbasis og her heime syner at ei lågare vekst i økonomien gjev grunn for å syne 
atterhald økonomisk og ikkje vente seg høg vekst i den nasjonale og kommunale økonomien. Sjølv 
om vi no startar ei ny reise inn i eit nytt år, opplever vi at koffertane på mange måtar er pakka frå før.  

Tidlegare vedtak og prioriteringar gjev føringar i den nye økonomiplanen og i budsjettet for 2022. 
Dette tyder at vi må omstille oss i åra som kjem. Det som gjev størst effekt, men det som samstundes 
oftast er vanskelegast å gjennomføre, er strukturendringar, altså t.d. leggje ned ei ikkje lovpålagt 
teneste eller stenge ei avdeling på ein sjukeheim. Problemet med strukturendringar er at dei ofte 
står i motsetnad til andre politiske målsetjingar og at dei skapar stor motstand når dei skal 
gjennomførast. Ein annan måte å redusere kostnader på er å levere eit lågare tenestenivå eller å 
auke eigenbetalinga for dei eksisterande tenestene. Døme på dette kan vere standarden på 

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


kommunale vegar, endre kriteria for tildeling av tenester, kulturskuletilbod eller SFO-satsar. Også 
denne type tiltak kan vere politisk kostbare å gjennomføre. Den tredje måten å redusere kostnader 
på er å effektivisere organisasjonen og prosessane. Målet med dette er å levere minst like gode 
tenester som i dag, men til ein lågare kostnad. Dette er den enklaste måten å vedta politisk, og 
påverkar brukarar i mindre grad, men tilsette i større grad. Ved å endra måten ein organiserer 
arbeidet eller korleis ein utfører arbeidet kan ein oppnå innsparingar. Å skapa brei oppslutnad rundt 
slike endringar og å faktisk klara å hente ut gevinstar krev dyktig leiarskap på alle nivå, men oppgåva 
er overkommeleg så lenge ein viser stort tolmod. Godt utøvd leiarskap og godt samarbeid er 
nøkkelen for å lukkast med det meste av målsetjingar i organisasjonen. Å investera i å utvikla godt 
leiarskap i Austrheim kommune vert difor ei viktig prioritering for kommunedirektøren.   

For å sikre økonomisk handlefridom har det i Austrheim dei siste åra vorte gjennomført innsparing 
både i fjor og i årets framlegg til budsjett og vidare i økonomiplanperioden.  Der er store 
investeringsbehov i kommunen i dei komande åra. Kommunestyret vil i åra framover måtte prioritere 
mellom investeringar ein må gjere og investeringar ein ønskjer å gjere. Kommunedirektøren vil 
signalisere at den auka kostnaden som følgjer av desse investeringane ikkje kan berast i dei komande 
åra utan at dette får konsekvensar for drifta på andre områder. Dette vil ein måtte handtere i 
komande budsjett og økonomiplanar.  

Tidleg innsats og førebygging, samt heilskaplege og tilpassa tenester, er avgjerande for at 
innbyggjarane skal få tenester som skapar livsmeistring i dag og i framtida. Austrheim kommune skal 
arbeide for å sikre rett kapasitet og naudsynt kompetanse samt samarbeide på tvers av tenestene for 
å gje innbyggjarane eit godt og heilskapleg tenestetilbod. Målet er at innbyggjarane i størst mogleg 
grad skal meistre eigen livssituasjon ved å skape gode løysingar og tiltak saman med kommunen og 
relevante aktørar i nærmiljøet og samfunnet kring oss. Kommunestyret avgjer råmane i 
kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett og økonomiplan 2022-2025, medan 
kommunedirektøren gjev sine tilrådingar om driftsrammer og utvikling av tenestene.   Gjennom 
kommunestyret si handsaming av saka er det deira prioriteringar og vedtak som fastset kommunen 
sine mål og rammer for perioden 2022-2025 og legg føringar for korleis vi skal møte framtida saman. 

Framlegget til årsbudsjett og økonomiplan for 2022-2025 vert lagt fram digitalt og gjennom framsikt-
løysinga. Ein finn framlegget ved å følgja denne lenkja: Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- 
og økonomiplan (framsikt.net) 

Konklusjon 

Austrheim kommunestyre vedtek:  

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke slik 
det ligg føre.   

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne VA-
prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022.  

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.    

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift §5-4 
og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto driftsrammer for 
dei ulike hovudområda.  

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/
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5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement):  

a) Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer.  

b) Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer.   

c) Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen.   

d) Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar.  

e) Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr.   

f) Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet)   

6. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det.  

7. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet 
og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) § 3 første ledd 
bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. Utskrivingsalternativet omfattar 
også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i 
Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for 
eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på 
eigedommar som tidlegare var rekna som «verk og bruk» på eit «særskilt fastsett grunnlag» med 
heimel i overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 
2022 være lik 3/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka 
av at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 
skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av 
eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 
og 4 andre ledd. Eigedomsskatten vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste alminnelege 
taksering I kommunen vart gjennomført I 2018 og 2019.   

8. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet.   

9. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 3 175 000,- kr.   

10. Ramma til Austrheim folkebibliotek vert auka med kr 109 000,-.   

11. Ramma til Fensfjorden PPT vert auka med kr 250 000,-  

12. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre.   

13. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til varaordførar 
er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg framlegg i innstilling om 
godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og varaordførar regulerast per mai 2022 
i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar.   



14. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 %  

15. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak. 

 
 
 
. 



Høyringsuttale (KF-239)

Referansenummer: SPFDTZ Registrert dato: 24.11.2021 19:57:47

Innleiing
Uttalen blir gjeven

B På vegner av føretak/lag/foreining  

Opplysningar om føretak/lag/foreining

Organisasjonsnummer

Føretak/lag/foreining

Austrheim Arbeidarparti
Adresse

Lerøyvegen 156
Postnummer

5943
Poststad

AUSTRHEIM
Telefon

94506747

Uttale
Har du/dere fått høyringssaka i adressert sending frå kommunen

B Nei  

Namnet på høyringssaka

B Høyring - Budsjett 2022 og Økonomiplan 2022-2025  

Uttale

B Eg ønskjar å heilt eller dels uttale meg i tekstfeltet under  

A Eg har min fulle uttale i eigne dokumentar som eg ønskjar laste opp som vedlegg  

Uttale til saka

Dette bør prioriterast på investeringsbudsjettet for 2022 i prioritert rekkjefølgje: 
 
Ny ambulansestasjon på Nordlihøgda. 
 
1. Prosjektet er sjølvfinansierande og sterkt ønska av Helse Bergen og dei tilsette i ambulansetenesta. Vil resultera 
i at ambulansen vil vera fleire timar i døgnet i kommunen. 
 
Kostnad: 5 millionar kroner. 
 
Båthamn Baløy: 
 
1. Austrheim kommune byggjer eit kombinert naust og lagerbygg på om lag 70m2 til utleige til Bergen og Hordaland 
Turlag. 
2. Austrheim kommune byggjer to eller tre mindre bygg som skal innehalda 16 buer og utstyrs- og lagerrom som 



skal leigast ut til Rongevær Båtlag. Bygga vert utført etter mal av tilsvarande bygg på Olsneset. 
3. Parkeringsarealet ved båtplassen vert utvida og asfaltert og parkeringsplassane vert oppmerka. 
4. På sikt må det opparbeidast avlastingsparkeringsplassar fleire stadar langs fylkesvegen på Baløy. 
 
Prosjektet vert lånefinansiert. Leigeinntektene på bygga og for kvar båtplass (kr 1000,- per år) skal dekke drifts- og 
finansieringskostnadane med prosjektet. 
 
Total investeringskostnad: 2 millionar kroner 
 
Uthamn, vern av kulturminne og tursti: 
1. «Sagbruket» i Hoplandsmarka må erstattast av eit grindverksbygg som Notbua på Øksnes, og det må lagast ein 
uthamn ved bygget i Hoplandsmarka. Fondsmidlar kan nyttast. 
2. Nasjonalt vert det satsa på ei kystpadlerute og denne uthamna kan saman med friområdet på Øksnes, 
turlagshytta til BOH i Øyane, Sauesanden og badeplassen i Årvika samt Vardetangen, vera Austrheim sine 
spydspissar i denne padleruta. 
3. Det må etablerast ein gangsti frå uthamna til kvernhusa og stien frå desse til Fv-565 må rustast opp. Dette kan 
gjerast ved at ein lagar ein kombinert skogsveg og universelt utforma turveg. Her kan ein søkja om tilskot til skogsveg 
og spelemidlar til turstien. 
4. Skogen rundt kvernhusa vert fjerna i samarbeid med grunneigarane for å sikra kulturminna. 
 
Kommunale vegar: 
1. Reparasjon av tre overvassgrøfter samt reasfaltering av 300 meter kommunal veg i Bergsvik 
2. Asfaltering av 200 meter kommunal veg frå Årås-dalen til Åråsvågen. Det må i tillegg etablerast fortau langs Fv-
565 til busskuret i Årås-dalen og opp St.Jørgensveg forbi kunsthuset til den kommunale vegen til Åråsfeltet. Over den 
kommunale vegen skal det etablerast gangfelt (sjå den nye trafikksikringsplanen). (Søkje om fylkeskommunalt tilskot 
for tiltaket langs Fv-565 og busstoppet). 
3. Asfaltering av deler av Dyrnes-vegen, 100 + 100 meter. 
4. Asfaltering av kommunal avkøyring frå fylkesvegen på Sævrøy 20 meter, samt reasfaltering av fem kryssande 
grøfter over den kommunale vegen mot Langøy. 
5. Reasfaltering av Solekrysset og deler av vegen til Njøta, 100 + 600 + 200 + 500 meter. 
6. Reasfaltering av veg til Austrheim-kaien, 100 meter. 
7. Mindre vegutbetringar Lagmannsneset. 
8. Mindre vegutbetringar i Kvalvågen. 
 
Kostnad 2,5 millionar kroner inkludert fresing, liming og anna forarbeid. 
 
Veglys: 
1. Veglys frå Lihaugen til Austrheim kyrkje. Sjå trafikksikringsplan. (Søkje om fylkeskommunalt tilskot). Kr 120 000,- 
2. Veglys frå Fv-565 mot Furuli.  Kr 30 000,- 
3. Låge veglys frå Årås-dalen til Åråsvågen. Kr 150 000,- 
4. Veglys frå Ulvøy-krysset til Kilstraumen bru. (Søkje om fylkeskommunalt tilskot).  Kr 300 000,- 
5. Veglys ved busstopp, sjå trafikksikringsplan. (Søkje om fylkeskommunale tilskot). Kr 200 000,- 
 
Totalt veglys kr 800 000,-. 
 
På driftsbudsjettet må det setjast av pengar til kantklypping langs alle våre kommunale vegar. 
 
Det må også setjast av pengar til nye førebyggingstiltak mot utmarksbrann. Her må ein vurdera både 
skogrydding,kommunal innleige av beitedyr samt private tiltak for å auka bruken av utmarksbeita. 
 
Totalt 1 million kroner.



 

Utdanningsforbundet ønskjer det vert sett av midlar til ein vikarpool i kommunen. Det er vanskeleg å 
få tak i kvalifiserte vikarar frå dag til dag, og ein brukar mykje tid og ressursar på å prøva å få nok 
bemanning. Dette gjeld både barnehagar og skular, i tillegg til at me veit det også gjeld helse. Nokre 
dagar klarar ein ikkje å fylla bemanningsnorma i barnehagane, og ein har ikkje menneskelege 
ressursar til tilpassing i skulane. Plantid vert brukt til vikartid. Utdanningsforbundet vil tru at ein 
vikarpool vil sikra ferre dagar med kritisk låg bemanning. I tillegg vil det også letta arbeidet med å 
skaffa vikarar, og dermed frigjera tid. Me ser trøtte tilsette, tilsette som går heim med dårleg samvit 
fordi tilbodet er kraftig redusert og tilsette som er oppgitt, fordi ein ikkje veit når det vil snu. Tilsette 
som vanlegvis syns det går greitt at det «kokar» rundt dei, har no sagt dei kjenner på trøtthet. 
Utdanningsforbundet forstår at det er utfordringar i alle delar av organisasjonen, men er bekymra og 
ønskjer at kommunen raskt prøver ut ein vikarpool.    

 



Fra:                                              Leif Arne Økland <lo799@kyrkja.no> 
Sendt:                                        onsdag 24. november 2021 20:04 
Til:                                               Ketil Tjore 
Kopi:                                           Helge Dyrkolbotn; hege ramsland 
Emne:                                        Budsjettvedtak 
  
Dette er ordlyden i f – sak 42/2021 i soknerådet 24.november 
  
Kommunedirektøren sitt framlegg til driftstilskot har same kronenivå som 
i 2020 og 2021 og tek såleis ingen omsyn til pris og lønsvekst. 
Austrheim sokneråd vil vera med å bidra til ein sunn kommuneøkonomi, men 
soknet må i denne situasjonen bruka fondsmidlar på kr 582.000 for å få budsjettet til å balansera.  Dette 
er ikkje berekraftig på sikt. 
Austrheim sokneråd bed difor kommunen om auka driftstilskot til soknet med minimum kr 300.000.   
  
  
Mvh 
  
Leif Arne Økland 
Kyrkjeverje Austrheim  og Fedje Sokn 
  
NB: Me har fått nye epostadresser.  Mi nye adresse er: lo799@kyrkja.no 
Den nye kontoradressa er: post.austrheim@kyrkja.no 
  
  
  

mailto:lo799@kyrkja.no
mailto:post.austrheim@kyrkja.no


Framlegg til tilleggspunkt  

Budsjett 2021 

 

• Kommunedirektøren skal setje i gang arbeidet med å samordne søskenmoderasjon 
mellom barnehage og SFO. Dette med tanke på at dette kjem opp som sak i samband 
med budsjettjustering før sommaren 2022, og med tanke på verknad frå skule-
/barnehagestart 2022 

• Overføring til kyrkja sitt driftsbudsjett vert auka med kr. 300.000,- for 2021 
• Barnetrygd skal ikkje reknast inn som inntekt i samband med utrekning av sosialstønad. 

 

Austrheim, 23.11.21 

 

Austrheim Krf 

Helge Dyrkolbotn 



Høyringsuttale (KF-239)

Referansenummer: 24DQ6T Registrert dato: 24.11.2021 11:40:54

Talet på vedlegg: 1

Innleiing
Uttalen blir gjeven

B På vegner av føretak/lag/foreining  

Opplysningar om føretak/lag/foreining

Organisasjonsnummer

988148024
Føretak/lag/foreining

Fagforbundet Austrheim og Norsk Sykepleier forbund
Adresse

Dyrneset 104
Postnummer

5943
Poststad

AUSTRHEIM
Telefon

91777315

janina.fenne@austrheim.kommune.no

Uttale
Har du/dere fått høyringssaka i adressert sending frå kommunen

B Nei  

Namnet på høyringssaka

B Høyring - Budsjett 2022 og Økonomiplan 2022-2025  

Uttale

A Eg ønskjar å heilt eller dels uttale meg i tekstfeltet under  

B Eg har min fulle uttale i eigne dokumentar som eg ønskjar laste opp som vedlegg  

Vedlagt dokumentliste

utale.docx



Utale fra Fagforbundet og Norsk Sykepleie Forbund 

Med tanke på » eldrebølgen «, flere eldre hjemmeboende og flere demente, trengs det styrking i 
dagtilbudet,  det må  sees på lokaler til dagtilbudet, «blåhuset» er for lite og lite egnet til dagens bruk 

Demenskorordinator må en få  på plass 

Lokale til hjemmesykepleien er også for lite ift, ansatte, på et lite rom har de vaktrom, møterom 
arbeidsrom, pauserom og oppbevaring, her må en se på bedre løysninger 

Vi synes det er lite fokus på omsorgsteknologi, det er viktig å  ha kompetanse og økonomi til å ta 
dette i bruk/ vidareføra dette etter at Vestlandsprosjektet er ferdig, med tanke på at en skal bu 
lengre hjemme, må en tenke ulike løysinger innen omsorgsteknologi for å få kabalen til å gå opp 

Sjølv om det er mange år sidan samhandlingsreforma vart innført påverkar den framleis 
Austrheim kommune og vil også påverke omsorgstenestene framover. Vidare må Austrheim 
følgje opp i tråd med andre nasjonale føringar som kvalitetsreforma “Leve hele livet”, 
“Demensplan 2025”, «Kompetanseløft 2025» strategiar knytt til pårørande, og  ernæring  

 Omstilling, effektivisering og digitalisering er omgrep som påverkar, og i større grad 
framover vil påverke, alle tilsette sin kvardag på ein eller annan måte. Det vil for Austrheim 
kommune framover vera viktig at alle tilsette  har opplæring i å handtere endring og digitale 
løysingar 

I tillegg er Nordliheimen nødt til oppgradering, de ansatte har en tung arbeids kvar dag , når 
det er utfordringer med å bruke hjelpemidler i et bygg som er lite egnet til dette blir det 
mange tøffe og tunge løft 

 

Mvh 

Fagforbundet og Norsk sykepleier forbund 

Janina Fenne og Inger Anne Austrheim 

Hovedtillitsvalgte 

 



Fra: Per Lerøy <Per.Leroy@austrheim.kommune.no> 
Sendt: 23.11.2021 22:14:53 
Til: Bjørnar Fjellhaug <bjornar.fjellhaug@austrheim.kommune.no> 
Kopi: Odd Harald Dommersnes <odd.harald.dommersnes@austrheim.kommune.no>, Ketil Tjore 
<ketil.tjore@austrheim.kommune.no>, Rolf Henning Myrmel 
<rolf.henning.myrmel@austrheim.kommune.no> 
Emne: Budsjettinnspel frå Austrheim Arbeidarparti.  

 
Dette bør prioriterast på investeringsbudsjettet for 2022 i prioritert rekkjefølgje: 
  
Ny ambulansestasjon på Nordlihøgda. 
  

1. Prosjektet er sjølvfinansierande og sterkt ønska av Helse Bergen og dei tilsette i 
ambulansetenesta. Vil resultera i at ambulansen vil vera fleire timar i døgnet i kommunen. 

  
Kostnad: 5 millionar kroner.  
  
Båthamn Baløy: 
  

1. Austrheim kommune byggjer eit kombinert naust og lagerbygg på om lag 70m2 til utleige til 
Bergen og Hordaland Turlag.  

2. Austrheim kommune byggjer to eller tre mindre bygg som skal innehalda 16 buer og utstyrs- og 
lagerrom som skal leigast ut til Rongevær Båtlag. Bygga vert utført etter mal av tilsvarande bygg 
på Olsneset.  

3. Parkeringsarealet ved båtplassen vert utvida og asfaltert og parkeringsplassane vert oppmerka.  
4. På sikt må det opparbeidast avlastingsparkeringsplassar fleire stadar langs fylkesvegen på Baløy.  

  
Prosjektet vert lånefinansiert. Leigeinntektene på bygga og for kvar båtplass (kr 1000,- per år) skal dekke 
drifts- og finansieringskostnadane med prosjektet.   
  
Total investeringskostnad: 2 millionar kroner 
  
Uthamn, vern av kulturminne og tursti: 

1. «Sagbruket» i Hoplandsmarka må erstattast av eit grindverksbygg som Notbua på Øksnes, og det 
må lagast ein uthamn ved bygget i Hoplandsmarka. Fondsmidlar kan nyttast. 

2. Nasjonalt vert det satsa på ei kystpadlerute og denne uthamna kan saman med friområdet på 
Øksnes, turlagshytta til BOH i Øyane, Sauesanden og badeplassen i Årvika samt Vardetangen, 
vera Austrheim sine spydspissar i denne padleruta.  

3. Det må etablerast ein gangsti frå uthamna til kvernhusa og stien frå desse til Fv-565 må rustast 
opp. Dette kan gjerast ved at ein lagar ein kombinert skogsveg og universelt utforma turveg. Her 
kan ein søkja om tilskot til skogsveg og spelemidlar til turstien. 

4. Skogen rundt kvernhusa vert fjerna i samarbeid med grunneigarane for å sikra kulturminna.  
  
Kommunale vegar: 

1. Reparasjon av tre overvassgrøfter samt reasfaltering av 300 meter kommunal veg i Bergsvik 
2. Asfaltering av 200 meter kommunal veg frå Årås-dalen til Åråsvågen. Det må i tillegg etablerast 

fortau langs Fv-565 til busskuret i Årås-dalen og opp St.Jørgensveg forbi kunsthuset til den 
kommunale vegen til Åråsfeltet. Over den kommunale vegen skal det etablerast gangfelt (sjå den 



nye trafikksikringsplanen). (Søkje om fylkeskommunalt tilskot for tiltaket langs Fv-565 og 
busstoppet).  

3. Asfaltering av deler av Dyrnes-vegen, 100 + 100 meter. 
4. Asfaltering av kommunal avkøyring frå fylkesvegen på Sævrøy 20 meter, samt reasfaltering av 

fem kryssande grøfter over den kommunale vegen mot Langøy.  
5. Reasfaltering av Solekrysset og deler av vegen til Njøta, 100 + 600 + 200 + 500 meter.  
6. Reasfaltering av veg til Austrheim-kaien, 100 meter.  
7. Mindre vegutbetringar Lagmannsneset. 
8. Mindre vegutbetringar i Kvalvågen.  

  
Kostnad 2,5 millionar kroner inkludert fresing, liming og anna forarbeid. 
  
Veglys: 

1. Veglys frå Lihaugen til Austrheim kyrkje. Sjå trafikksikringsplan. (Søkje om fylkeskommunalt 
tilskot). Kr 120 000,- 

2. Veglys frå Fv-565 mot Furuli.  Kr 30 000,- 
3. Låge veglys frå Årås-dalen til Åråsvågen. Kr 150 000,- 
4. Veglys frå Ulvøy-krysset til Kilstraumen bru. (Søkje om fylkeskommunalt tilskot).  Kr 300 000,- 
5. Veglys ved busstopp, sjå trafikksikringsplan. (Søkje om fylkeskommunale tilskot). Kr 200 000,- 

  
Totalt veglys kr 800 000,-. 
  
På driftsbudsjettet må det setjast av pengar til kantklypping langs alle våre kommunale vegar. 
  
Det må også setjast av pengar til nye førebyggingstiltak mot utmarksbrann. Her må ein vurdera både 
skogrydding,kommunal innleige av beitedyr samt private tiltak for å auka bruken av utmarksbeita.  
  
Totalt 1 million kroner. 
  
Med vennleg helsing 
Per Lerøy 
Ordførar 
…………………………………….. 
 
Austrheim kommune 
Telefon: 94506747 
www.austrheim.kommune.no 
  

 
  
Eg gjer merksam på at dette ikkje er ei privat e-postadresse. 
All e-post vert vurdert for eventuell journalføring i kommunen sitt sak- og arkivsystem 
  

http://www.austrheim.kommune.no/


Innspel frå Austrheim ungdomsråd til budsjett 2022 Austrheim kommune. 

 

Områder det bør settes av pengar til i budsjettet 

Austrheim ungdomsråd ser at barn og unge treng fleire aktivitetar etter skuletid. Det er for 
mange barn og unge som heng  på senteret. Dei frå 5-7. klasse er begynt å henge på 
senteret og det er ikkje bra. Det er for tidleg å begynne med slikt i den alderen. Det bør 
vurderast å starta ein jr. klubb for denne aldersgruppa. Dette har dei i andre kommunar. 
Dette vil være god førebygging.  

Ungdommane ønskjer å ha plassar ute som dei kan henge i/ved. Gapahukar eller 
paviljongar som dei kan sitte under. I dag heng ein del på senteret, men gjer ein det så vert 
ein kalla «senterslaskar» og mange ungdommar vil ikkje verta kalla dette, og dermed heng 
dei i barnehagen. For å unngå at ungdommen heng i barnehagen så skulle det vore bygga 
noko oppe ved hallen / skulen og spesielt ved Kaland skule trenger dei ute plassar.  

Det ungdommane aller mest ønskjer seg er ein Kafé på senteret kor dei kan henge. Dei ser 
at det sitter ein gjeng pensjonistar på senteret om morgonen, dei kunne bruke den om 
morgonen og ungdommane på ettermiddag, og så kunne foreldre “overta” den om kvelden.  
Det behøver ikkje være ein fancy kafé, kanskje drevet av frivillige og av ungdommar. Berre 
ein plass å kunne møtast.   

For ungdommane spør seg kor skal dei være når Ungdomsklubben ikkje er open?  

Ungdommane ønskjer også fleire aktivitetar som dans og handball etter skulen eller på 
ettermiddag.  

Fortau frå senteret gjennom Budalen. Helst sykkelsti, men viktigaste er å få fortau. 

Rullestol vennlege bygg og leikeplassar. På Årås skule er det ei jente i rullestol og ho får 
ikkje vært med på lek for leikeplassen er ikkje tilgjengeleg for henne.  Det er laga ei rampe 
for henne inn til nokon av apparata, men den er alltid full av stein (som vaktmeisteren burde 
koste vekk) så ho klarer ikkje bruke den.  

Kulturskulen er eit veldig dårleg bygg for dei i rullestol. Dei i rullestol ønskjer som regel og 
vera sjølvstendig, men det er umogleg i kulturskulen. Det er for trongt til å kunne flytte seg 
rundt.  

Lys i ballbingane og nye nett i fotballmåla. Ungdommane ønsker lys i ballbingane både på 
Årås og Kaland, da kan de bruke de på vinteren og. Nye nett i fotballmåla hadde vore fint og.  

Psykisk helse  

Helsesøster er for lite på skulane. Spesielt nå i og etter det vi har gjennomgått med 
pandemien. Helsesøster seier og at hun skal henvise ungdommane til psykologen, men dei 
fleste får svar at ho har ikkje meir ledig tid. Dermed blir ikkje problema til ungdommen løyst. 
Ungdommane trenger meir hjelp. 



Ungdomsrådet ønskjer at det blir satt av pengar til psykisk helsedag for 8-10. klasse. Vi 
foreslår en sum på kr 30 000,-. Det vi si ca. 254 kr pr elev. Dette inkluderer lunsj, aktivitet og 
foredragshaldar. 

 

Diverse annet som bør komme inn på budsjettet: 

HavGlede 20 000,- for å kunne sikre stabilitet i arrangementet. Det vil si ca. 10 kr pr. person 
som deltar på dei 11. dagane med HavGlede i juli og august.  

Karneval for de minste 10 000,- for å kunne ha ulike aktivitet og stabilitet i arrangementet. 
Dette utgjer ca. 28 kr pr. person som deltar. 

Dugnadspengar som lag og organisasjonar kan søke på bør komme inn igjen på budsjettet. 

Det bør planleggast for at Kulturdagane kommer inn igjen på budsjettet. Dette er en del av 
identiteten til Austrheimingane.  

 

 

Leiar Austrheim ungdomsråd. 

Evelyn Risnes Bjørnbekk 



Bygdelista i Austrheim 
Hoplandssjøen 74 
5943 Austrheim         24. november 2021 
 
 
 
 
Austrheim kommune 
Sætremarka 2 
5943 Austrheim 
 
Innspel til kommunebudsjett for 2022: Bygdelista ønskjer barnetrygd på 
toppen, eit løft for sosialpedagogiske tiltak i skulen, styrking av pleie og 
omsorg og ekstra planmidlar 
 
Sidan Bygdelista i Austrheim ikkje er representert i formannskapet, ønskjer lista på eit tidleg tidspunkt 
å signalisera nokre av prioriteringane våre i kommunebudsjettet for 2022. 
 
Støre-regjeringa sitt alternative budsjettframlegg vil i forhold til Solberg-regjeringa sitt budsjett bety 1,5 
millionar kronar ekstra til skule i Austrheim.  Det er lite truleg at budsjettforhandlingar med SV, MDG 
og Raudt vil svekka denne tildelinga før statsbudsjettet skal til endeleg votering i Stortinget i 
desember. 
 
Bygdelista ønskjer at den auka potten på 1,5 millionar kronar eller meir vert øyremerkt skulebudsjettet 
m.a. gjennom følgjande tiltak: 
 

• Minst ein 100 % miljøarbeidarstilling med bachelorgrad i grunnskulen  
• Skuleturar for 10. klasse 
• Overskytande midlar må øyremerkast tiltak for elevar som treng tilrettelegging anten i høve til 

det faglege eller sosiale 
 
I tillegg ønskjer Bygdelista at kommunedirektøren ryddar rom for å leggja barnetrygda på toppen av 
sosialstønaden, ikkje som fråtrekk. 
 
Vi varslar samstundes at vi ønskjer ekstra ressursar til pleie og omsorg.  Sektoren er i ein krevjande 
situasjon med stor personalmangel og hardt press på dei tilsette.  
 
Kommunen skal m.a. utarbeida temaplan mot attgroing og kommunedelplan for naturmangfald.  Det er 
behov form å setja av ekstra midlar til denne planlegginga.  
 
Om finansiering av barnetrygd, ekstra ressursar til pleie og omsorg og ekstra planmidlar ikkje let seg 
gjera gjennom dagens inntektsrammer eller gjennom utgiftskutt andre stader, må eigedomsskatt 
vurderast. 
 
 
Jan Nordø 
sekretær 
Bygdelista i Austrheim 
 
 
 



 

 
 
 
 

 
 

 

 



 

Sommarskule 
Sommarskule var eit nytt tiltak sommaren 2021. Det vart betalt av UDIR, som støtta oss med 328 000 kroner. 
Tiltaket var veldig populært, og mange har allereie spurt om det vert slike aktivitetar sommaren 2022. 

Aktivitetane i tiltaket: 

Forskarfabrikken: 2 grupper over 2 veker. Det var fullt første veka (25 elevar). Andre veka deltok 8 elevar.  

Lær deg å ro og segla: 5.-10. klasse. Her deltok 7 barn og unge. Denne aktiviteten gjekk dessverre samtidig 
med forskarfabrikken veke 1, som mange hadde meldt seg på. Dermed gjekk me glipp av ein del som hadde 
ønskje om å vera med. Dessverre kunne ikkje instruktørane andre veker enn denne. Dei som var med på dette 
var veldig nøgde, og foreldra skryt endå av aktiviteten. 

Introkurs havkajakk: 5.-7. klasse. Austrheim Idrettslag – padlegruppa var instruktørar her. Kurset vart fullt 
med 12 deltakarar. Veldig populært for denne aldersgruppa, venteliste for å kunne delta.  

Grunnkurs havkajakk: 8. Klasse - 2 vgs. Her var det ikkje så stor interesse som blant dei yngre, men me fekk 
fyllt opp alle plassane med ungdommar som hadde fått jobb under HavGlede. 15 ungdommar deltok.  

Teikne og målekurs: 7.-10. klasse. 7 ungdommar som skulle starta i 8. klasse til hausten deltok her.  

Båtførarprøve med praksis i båt og førstehjelpskurs: 14-17 år. Dette kurset vart fort fylt opp, og det var 
venteliste for å få vera med. Foreldre var veldig nøgde med at ungdommane ikkje berre fekk teori med seg på 
kurset, men også fekk køyra  båt, førstehjelpskurs og testa ut korleis det er å redda nokon opp frå sjøen. 20 
ungdommar deltok på dette kurset.  

SommarStorband: 4.-7. klasse. Utsett til haustferien. I haustferien deltok 29 barn og unge frå 3.-6. klasse på 
denne aktiviteten. Det var ungdommar som var instruktørar, lagde mat og hadde aktivitetar for gjengen.  

Aktivitetsdagar med 5 ungdommar frå idrettslaget: 2 grupper: 1.-3. klasse i to dagar, og  4.-5. klasse i tre 
dagar. Dette var veldig populært, spesielt for dei i 1.-3. klasse. Her var det venteliste på å få vera med.  

For meir informasjon om alle aktivitetane kan du gå til @SommarAustrheim på Facebook.  

 

 

 

 

 



 

Sommaraktivitetar for Ungdom sponsa av Gjensidigestiftelsen. 
Austrheim ungdomsklubb fekk 298 200 kroner frå Gjensidigestiftelsen til aktivitetar, og til å betale 
ungdommar som sommarhjelp ved ulike aktivitetar. Av denne støtta gjekk kr 179 000 til lønn til 
ungdommar som arbeidde i sommar. Nokre av aktivitetane me hadde planlagt gjekk inn som 
sommarskuleaktivitet, og dermed hadde me meir pengar til å betala fleire ungdommar. Dei arbeidde 
ca. 800 timar denne sommaren.  

Noko av støtta gjekk til nytt aktivitetsutstyr, som ny turnmadrass i hallen og ny aktivitet under 
HavGlede (sjå bilde).  

 

 

Dato 
3.6 & 6.6 22.jun 25.6 29.6 01.7 06.7 08.7 13.7 15.7 20.7 22.7 

  

25.7 

HAVGLEDE 

30.7-8-8 

 

 

Aktivitet 

Havsport 

 
Fotball 

og 
baking  

Open 
hall Havsport Open 

hall Havsport Open 
hall Havsport  Havsport FlipZone 

Høyt 
og 

lavt 

Snorkling Padling 
Fiskekonkurranse 

Eigen 
ungdomskveld 

Sommarjobb  
Tal på 

ungdommar 
pr. aktivitet 

2 2 2 2 2 2 2 4 2 0 0 
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29 

(i snitt jobba dei 
tre dagar kvar) 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
HavGlede 
HavGlede er eit lågterskeltilbod som har vore arrangert i 5 år av ungdommane i Austrheim. Ungdommar har i alle år jobba dugnad for å få til HavGlede. Det har vore 
alt frå 10-25 ungdommar i sving. I år var vi så heldige at Gjensidige gav oss støtte til å kunna betala dei frivillige. Me hadde 29 ungdommar i arbeid med HavGlede- 
aktivitetar i sommar. HavGlede er eit samarbeid med Austrheim Idrettslag – padlegruppa. Dei bidrar med aktivitet, sikkerheitstiltak og god stemning.  

 Aktivitetstilbodet som starta i 2017 har auka frå 7 kajakkar, 3 Supbrett, 2 kanoar, vasstrampoline og ein katapult til dette:  

 

All investering av utstyr er med hjelp av Sparebanken vest, Gjensidigestiftelsen, Frifondsmidlar frå Ungdom og Fritid og BUFDIR-midlar.  

Austrheim kommune betalar for leige av Havsporthuset på Mastrevik kai kor me arrangerer dei fleste av HavGlede sine aktivitetar. I tillegg har Austrheim 
ungdomsklubb ei bu i Årvika friluftsområde med fire kajakkar, tre Supbrett, grillar og ein Runnerz. Austrheim kommune har avtale med Austrheim 
vidaregåande skule om bruk av utstyr og lokale for 30 000 kroner i året.  

Aktivitetar som høyrer inn under HavGlede:  

• Ungdomsklubb på Mastrevik kai og i Årvika friluftsområde. 
• Padleglede med Friskusane i samarbeid med Austrheim idrettslag.                                                                                                                                                              

anna kvar tysdag frå mai tom september.  
• Spontane familiedagar på Mastrevik kai i løpet av juni og juli. 
• Mjuk skulestart for ungdomsskuletrinnet ved oppstart om hausten. 

 

 

  



 

 

• HavGlede-festival i juli og august - 10 dagar med aktivitet.  

Program HavGlede 2021: 

25.7 Snorkling i Øksnes friluftsområde for aldersgruppa 8-12 år. Her 
vart det investert i snorkleutstyr til aldersgruppa med midlar frå 
Sparebanken ves - NY AKTIVITET 2021 

30.7 Familiedag i Årvika friluftsområdet. 

31.7 & 1.8 Familiedagar Mastrevik kai (vi måtte dra frå Årvika pga. av 
sterk nordavind, vi pleier å vera heile helga i Årvika.  

3.8 Ungdomsklubb på Mastrevik kai. 

4.8 Fiskekonkurranse for heile familien - NY AKTIVITET 2021 

5.8 FRISKUS-tur til Fedje. 

6.-8.8 Familiedagar på Mastrevik kai. 

 

 

Familiedagane som vert arrangerte under HavGlede har aukande besøkstal for kvart år. Folk kjem frå nær og fjern, som Sotra, Arna, Askøy og Radøy. 
Mange av dei som kjem er her heile dagen (6 timar). Er familiedagane på ein kvardag, så har me 50-60 besøkande dei 3 timane vi er opne. I helger med fint 
vêr kan det komma mellom 300-350 besøkande innom. Me har ein regel under Familiedagane, og det er at ein ikkje får bruka utstyret vårt utan flytevest. 
Dette gjeld både vaksne og barn. Me har tilbod om lån av flytevestar og våtdrakter. Etter 2-3 timar er det tomt for flytevestar og våtdrakter til barn. Me har 
ca. 80 flytevestar til utlån. 

Slik besøket har vore i sommar, skulle Havsportsenteret vore ope for publikum 1-2 dagar i veka gjennom sommar månadene. Dette vil gje aktivitet til 
mange, og tiltrekka «turistar» frå andre kommunar. Det å halda Havsportsenteret ope kan vera ein flott sommarjobb for yngre vaksne og for ungdommar i 
alderen 15-20 år. Det kan vera ein idé å ha eit samarbeid med Austrheim svømmeklubb om å leiga inn nokon som har livredningskurs til badevakter om vi 
ikkje utdannar dei som får sommarjobbar sjølv.  

 

 

 



 

 

Me ser at med auka besøk på Havsportsenteret må fasilitetane oppgraderast, og dei som 
driftar anlegget i dag må få meir hjelp. Det me treng å gjera noko med er: 

Toaletta må oppgraderast: I dag er toaletta lause og vaskane er flekkete, golvmaling 
flassar og det er rust på veggane av saltvatnet. På eitt av toaletta er lister og nedre del av 
veggen full av museavføring som ikkje går vekk med vasking. 

Me manglar handikaptoalett:  Ein i rullestol kan komma seg inn i kiosken vår og kjøpa 
noko å drikka, men må vedkomande på toalettet, må han eller ho berast inn, eller ta turen 
opp på bensinstasjonen. 

Garderobane treng nytt golvbelegg og sluk i golvet: I dag er det lagt eit mellombels golv. 
Dette er ikkje er særleg hygienisk lenger, for all skit legg seg under flisene, og skal vi få 
dette opp må heile golvet rivast. Det vart lagt og betalt av ungdomsklubben i ei tid der det 
ikkje var like mange brukarar som i dag. Veggane treng å verta bytta til baderomsveggar 
og skiljeveggane bør tåla vatn. I dag er det limt dusjforheng på MDF-plater som skiljevegg. 

Tørkerommet treng betre sluk og nytt golvbelegg: Alle dei dårlege golvflatene gjer det 
vanskeleg å halda reint.  

Austrheim ungdomsklubb stod for ei stor oppgradering av kjøkken- og kioskområdet i 
2019. Dei la inn 40 000 kroner i dette, og har ikkje midlar til å gjera noko meir.  

Me har leigetakarar i bygget, som Austrheim vidaregåande og Nordhordland dykkarklubb. 
Me har ansvar for å ha gode hygieniske høve på Havsportsenteret.   

I dag er det ungdomskoordinator som vaskar og held orden i huset. Det å måtta starta 
eller enda eit skift med å vaska toalett og garderobar, feia fellesområdet og vaska og 
ordna  kjøkken, kan vera litt mykje i tillegg til å få utstyr på plass, henga opp våtdrakter og 
passa på sikkerheita. I tillegg må ein ned med jamne mellomrom for å vaska toaletta og 
tømma boss-spanna etter at Austrheim vgs. har brukt huset. Dei brukar det 2-3 gongar i 
veka i sesongen. Det er eit ønskje at Havsporthuset kan komma inn i vaskerotasjonen i 
kommunen når det er sesong (mai-august). Me treng hjelp til vask av toalett, støvsuging 
og vask i garderobane, vask av golv kjøkken/kiosk.  

 

 

 

 

 

 



 

Oppsummering sommar i Austrheim 2021 
Austrheimingane har vore verbale om at denne sommaren har vore ein fantastisk sommar med mange 
aktivitetar. Austrheimingane forstår at det er på grunn av korona at tilboda vore mange og gratis. Etter 
samtalar med foreldre under aktivitetar, på senteret eller på tur med hundane mine så er tilbakemeldinga 
at me treng aktivitet om sommaren. Aktivitetane treng kanskje ikkje vera så mange, og treng nødvendigvis 
ikkje vera heilt gratis, men aktivitet bør det vera. Det er ikkje alle som har råd til å reisa på ferie, og nokon 
kan heller ikkje reisa om sommaren. Kommunestyret bør vurdera om dei skal budsjettera for nokre 
aktivitetar sommaren 2022. Det treng ikkje vera dei dyre aktivitetane som vi leiger inn instruktørar til, men 
me kan bruka ungdommar som er flinke i ulike aktivitetar  og lag og organisasjonar (Idrettslaget og korpset 
er gode eksempel).  

Sommarskule var eit attraktivt og ønska tilbod til dei i alderen 1.-7. klasse. Dei eldre ungdommane viste lite 
interesse for dei ulike aktivitetane. Om det var fordi aktivitetane låg ute som SommarSKULE, eller om dei 
ikkje var stått opp tidleg nok for å kunne delta, er me ikkje heilt sikre på. Det som fenga ungdommen var 
båtførarprøven med praksis og teori, tur til «Høyt og lavt» og tur til «FlipZone».  

Gjensidigemidlane viste eit stort behov for sommarjobbar for dei i alderen 15-18 år. Det å setja av pengar i 
budsjettet til sommarjobb, med tanke på aktivitet for dei yngre, er ein vinn-vinn-situasjon. Ungdommane 
får vera aktive, tena pengar og får arbeidserfaring. Dei yngste får ein aktivitet.  

HavGlede er eit populært tilbod både blant Austrheimingane, hyttefolk og tilreisande. Sitat frå nokon som 
bur på Kaland: «Me har ikkje vore så mykje på denne sida av Austrheim på lenge, men denne sommaren 
har me vore her fleire gongar i veka». Sitat frå hytteeigar på Mjøs: «Eg har ei 8 år gammal jente som seier at 
dette er den kjekkaste sommaren EVER, og vi har vore mange dagar på Mastrevik kai, både når det har vore 
ope og har også vore der og brukt utstyret som ligg på sjøen når det ikkje er ope.» Nokon reiste langt, frå 
ytst ute på Sotra, dei sa dette: «Eg tar med strikketøyet, gubben snakketøyet, og gutungen storkosar seg i 
sjøen» 

Denne auka av besøkande på HavGlede gjer at me må ta stilling til kva Austrheim kommune skal satsa på 
når det kjem til Havsporthuset og HavGlede. Me treng å spørja oss desse spørsmåla: 

HavGlede held på å veksa over hovudet på oss som driftar det i dag.  

Me håpar med desse orda, at det vert sett av nokre midlar til ulike aktivitetar i sommar for barn og unge og 
midlar til sommarjobb for ungdom. Eg trur kommunen vil få det igjen på lang sikt med aktive barn og unge.  

Kva er målet med HavGlede? 

Kor stort skal det verta? 

Kven er målgruppa? 

Bør det verta ein eigen 
organisasjon?  

 

 

 



Framlegg til tilleggspunkt  

Budsjett 2021 

 

• Kommunedirektøren skal setje i gang arbeidet med å samordne søskenmoderasjon 
mellom barnehage og SFO. Dette med tanke på at dette kjem opp som sak i samband 
med budsjettjustering før sommaren 2021, og med tanke på verknad frå skule-
/barnehagestart 2022 

• Overføring til kyrkja sitt driftsbudsjett vert auka med kr. 300.000,- for 2021 
• Barnetrygd skal ikkje reknast inn som inntekt i samband med utrekning av sosialstønad. 

 

Austrheim, 23.11.21 

 

Austrheim Krf 

Helge Dyrkolbotn 



Høyring – Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan 2022-2025 
Innspel frå fagavdeling kultur 
 
Teneste 4000 – bibliotek: 
 
Austrheim folkebibliotek er justert ned med 109.000 kroner, som i følgje framlegget til 
budsjett frå kommunedirektøren er flytta til ungdomstiltak, for å få budsjettet i balanse i 
fagavdeling kultur. 
 
Biblioteket er eit kombinasjonsbibliotek som driftar skulebiblioteka og folkebiblioteket, og 
me skal ha tilbod til alle innbyggjarar. Me har i fleire år søkt tilskot frå Nasjonalbiblioteket 
for å kunne levere utadretta tenester til publikum med ulike arrangement og formidling. 
Per lov skal me ha arrangement i tillegg til tradisjonelt utlån av media. Me skal legge til rette 
for folkeopplysning. I 2021 fekk me tilskot til prosjektet «Luftig leseglede» til frikjøp av 
bibliotekar til formidling på ulike arenaer, og me valde å vere mest mogleg ute i friluft i 
periodar med pandemi. Det er krevjande å måtte hente inn prosjektmidlar som må 
gjennomførast og rapporterast på, og der det er Nasjonalbiblioteket som legg føringa for 
satsinga til biblioteket.  
 
Til neste år er det ikkje søkt prosjektmidlar, og me må justere ned med 20 % stilling.  
Med denne nedjusteringa klarar me ikkje å levere gode bibliotektenester til alle nnbyggjarar.  
 
Når me veit kor viktig det er med leseglede for barn og unge, er det merkeleg at nettopp 
formidling og tiltak for å auke leseglede er det som vert justert ned.  
 
 

År Folkebibliotek Skulebibliotek Totalt kommentar 
2022-2025 100 %   (60+40) 20%   (10+10) 120 % I tillegg sel me 

20% til AUV 
Før 2005 170%   (80+40+50) 10 lærartimar (5+5) 190%  

 
Dette er mindre ressursar enn det var for mange ti-år tilbake, og i tillegg var det 100% 
kulturkonsulent, no er den stillinga 40%.  Det er behov for auke i bibliotekressurs og ikkje 
reduksjon.  
 
Midlar til honorar er minimalt, og det vert ikkje mange forfattarvitjingar og anna formidling 
på biblioteket i økonomiperioden. Har me kveldsarrangement må me forskyve arbeidstid, 
samt avspasere. Det er ikkje økonomi til overtid og ekstra ressurs. Det fører til at me 
avspaserer i feriar, og biblioteket er stengt når publikum har fri i jula, påska, og fleire veker 
om sommaren. Tidlegare var biblioteket ope heile sommaren.  
 
Sidan 2019 er mediebudsjettet redusert med kr 48.000 kroner. 
Kjøp av digitale e-bøker og lydbøker er langt dyrare enn papirbok og cd/DVD.  Me har fått 
signal frå fylkesbiblioteket at det vert auke på felles innkjøp av digitale media på 3 gongar 
det me betalar i dag. 
 
Biblioteksjef i 60 % samt bibliotekar i 80 %, der 20 % er på Austrheim vidaregåande skule, 
gjer at det er lite rom for samhandling tverrfagleg med andre avdelingar, og med publikum 
og frivillige lag. Det er 3 ulike bibliotek me driftar  Dessverre kan me ikkje lenger vere 
fleksible i forhold til skulane. Per lov skal det vere tilbod om skulebibliotek i skuletida.  
 
 



Me gjer merksam på at i 2018 var budsjettet for biblioteket på kr 1.647.000, mens i 
framlegget til budsjett 2022 frå kommunedirektøren er ramma sett til 1.213.000. 
 
Biblioteket ber om at budsjettramma frå 2021 på kr 1.322.000 vert vidareført i 
økonomiplan for 2022-2025. 
 
 
 
Teneste 4200 -  Tiltak barn og unge/Ungdomsklubb: 
 
Denne tenesta har fått overført 109.000 kroner frå biblioteket som ei intern justering for å 
ha nok pengar til stillingane i tenesta. Ungdomskoordinator var tidlegare 15 % 
folkehelsekoordinator for unge, og denne stillinga vart ført økonomisk på rådmannen si 
teneste. Frå 2020 er ikkje lenger ungdomskoordinator registrert som folkehelsekoordinator, 
og heile stillinga vert no utbetalt frå fagavdeling kultur. Det er rapportert i heile 2020 at det 
ikkje er nok lønsmidlar til å lønne ungdomskoordinator i 100 % stilling på budsjettet til 
teneste 4200. Det er uaktuelt å redusere stillinga og seie opp ungdomskoordinator i 15 % 
stilling, og i framlegg til økonomiplan frå kommunaldirektøren er dette løyst utan å tilføre 
eksterne lønsmidlar, men med å overføre budsjettmidlar frå biblioteket. 
 
Eg gjer merksam på at det er særs lite frie midlar i budsjettet til ansvar 4200 Tiltak barn og 
unge/Ungdomsklubb. Det meste me har av aktivitet innan ungdomsarbeidet er finansiert 
gjennom tilskot frå andre aktørar. Kommunen har budsjett til tilsette og lokale. Festivalen 
Havglede er finansiert via tilskot, men skal me fortsette med satsinga på havsport og 
Havsportssenteret må det vere budsjettmidlar i økonomiplanen.  
 
I 2021 fekk fagavdeling kultur inn tilskot på kr 784.700 til aktivitet for innbyggjarar i 
Austrheim kommune. Det er ikkje sjølvsagt at me får like mykje i tilskot i 2022. Utan 
eigendel er det lite tilskot å hente frå andre aktørar. Me må kunne vise til at kommunen 
prioriterer område me søker tilskot til. Me får dessverre ikkje tilskot utan at kommunen også 
prioriterer satsingsområde det vert lyst ut tilskot til. 
 
Oversikt over tilskot fagavdeling kultur har søkt og fått i 2021: 
 

 
 
 
Fagavdeling kultur ønskjer å samhandle for at alle som bur i kommunen skal oppleve 
«Det gode liv». Levande lokalsamfunn med møteplassar og kulturtilbod til alle uansett alder 
er vesentleg for at Austrheim fortsett skal vere ein god kommune å bu i. 
 
 
 
 



 
 
 
 
Teneste 4300 – Anna kultur 
I 2018 var det kr 1.211.000 på budsjettet til anna kultur. Over år er budsjettet redusert, og 
me deler ut langt mindre tilskot, brukar mindre pengar på nye tiltak, og mindre til turstiar og 
kulturminne. I opphavleg budsjett i økonomiplanen var det kr 700.000, men 
kommunedirektøren har i sitt framlegg auka med kr 100.000. I økonomiplan for 2022-2025 
er ramma på kr 800.000. 
 
I ein periode med pandemi har det vore få festivalar, og frivillige lag har hatt lite aktivitet. 
Ingen Landbruksdag ei heller Fonnesdagar. Kulturdagar har det heller ikkje vore sidan 2018, 
og det er ikkje delt ut kulturpris. Auke på kr 100.000 er heilt nødvendig for at me igjen skal 
kunne samhandle med lag og organisasjonar og eldsjeler i kommunen.  
Eit kulturbudsjett som stort sett berre har til dekking av faste utgifter og avtalar gjer lite rom 
for samhandling med andre avdelingar for det gode liv i Austrheim for alle. 
 
19. november 2021 
 
Kari Torkildsen Utkilen 
fagansvarleg kultur 
Austrheim kommune 
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